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GODIŠNJA KONFERENCIJA 
SK T L M  ..BORIS KIDRl£“

TRENUTNO NAJAKTUELNIJI PROBLEMI; 
PROBLEM KADROVA, PROBLEM IZVOZA I 
NAUČNOiSTRAŽIVAČKOG RADA,

Komunisti su ukazali na svoje propuste
Bolja suradnja 
omladine i Armije

Druga godišnja konferencija SK TLM »B ori| Kidrič«, 
koja je prošle subote održana u Domu JNA, uz prisustvo 142 
delegata, svestrano je analizirala rad i odnose u radnoj orga
nizaciji i postavila određene zahtjeve za budući rad.

Ipak se čini da su dominirala tri pitanja koja, u neku 
ruku, predstavljaju srž čitave problematike aluminijske indu
strije na našem  području: a to je pitanje kadrova, pitanje iz
voza i naučnoistražlvački rad.

D anašnji način proizvodnje 
L organizacije rad a  u toj radnoj 
organizaciji, ko ja  zapošljava 
2.500 radnika, zah tijeva ju  velike 
napore u  pogledu daljn jeg  u sa
vršavanja kadrova. P rije  4 godi
ne u tvornici je  bila osnovana 
kadrovska kom isija, ali ona, 
p rem a "sadašnjoj ocjeni, nije 
opravdala svoje posto jan je , je r  
se o rijen tira la  isključivo na 
adm inistra tivn i sistem  u  treti- 
r2m ju kadrovskih p itan ja  radne 
organizacije. D anašnje stan je 
kadrova s visokom  stručnom  
sprem om  nije  nim alo zadovo
ljavajuće. Pored toga, u  p ro tek 
lih 10 godina tu  je  radnu  orga
nizaciju napustilo  20 inženjera. 
Na konferenciji ze k ritiz iran  i 
dosadašnji sistem  dodjele sti
pendija. Politika dodjele stipen
d ija  za vi.soku stručnu  sprem u 
već godinam a se sprovodi tako  
da su se stipendije davale n a j

više sam o za naše šire dalm a
tinsko područje. No, i sa toga 
područja jav lja lo  se m alo kan
d ida ta  m etalurškog  sm jera.

S tan je  k ad ra  s visokom  i sre 
dn jom  sprem om  najbo lje  se 
može iskazati ako se dovede 
u odnos bro j inženjera sa b ro 
jem  tehničara, tj. danas ta  rad 
na organizacija raspolaže sa 29 
inženjera i 36 tehničara, od ko
jih, m eđutim , 19 pokrivaju  in
žen jerska m jesta , pa, u  stvari, 
o sta je  sam o 18 tehničara. Tako 
odnos inženjera i tehničara iz
ražen om jerom  izgleda ovako: 
1:0,8. To je sasvim nenorm alan 
odnos.

K onferencija je  u prvi plan 
ponovo istakla po trebu  da se 
više brige pokloni učenicim a u 
privredi, je r  do sada tvornica 
tu  nije m nogo učinila, iako se 
rad i o kadrovim a koji su nosi
oci daljn je  proizvodnje. Zato
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Posljednje pripreme za izbore
U skoro  će svi naši b irač i po  tk c  ’" ' j ’ ;r:< izići na 

b ira č k a  m je s ta  u  svo jim  ra d n im  o rg a n iz a c ija m a  ili m je s ti
m a, tla p ri tom  jo š  je d n o m  m a n ife s t i ra ju  svo ju  privrženo.st 
n a s to ja n jim a  naše  z a je d n ice  u so c ija lis tič k o j izg rad n ji.

Izb o ri su  red o v n a  p o jav a  u n ašem u  d ru š tv en o m  i p o liti
čkom  živo tu , n iš ta  ve ličanstveno , n iš ta  izn im no; oni su logi
čan  s lijed  d in a m ik e  našeg  razv itk a , je d a n  od niza poslova 
S o c ija lis tičk o g  saveza. S aveza k o m u n is ta  i d ru g ih  d ruštveno - 
p o litičk ih  o rg an izac ija . Pa ip a k  on i p re d s ta v lja ju  još ne.št;i, 
šire , oni su  iz raz  d a ljn je g  p ro d u b ljiv a n ja  d em o k ra tiz ac ije , 
izraz sp o z n a je  o n a jv iš im  fo rm a m a  sa m o u p ra v lja n ja , oni su 
dio n ašeg  ž ivo ta  uopće .

Jeste li evidentirani u biračke spiskove
Do danas su održani svi opći 

zborovi birača, ukupno 101 
zbor, a u radnim  organizacija
m a održano jc  143 zborova.

Svega 5 zborova je  odgođeno. 
U p rosjeku  je na općim zbo
rovim a prisustvovalo oko 20 
posto birača, a u radnim  orga
nizacijam a oko 50 posto. Svi ti 
zborovi bili su veom a uspješni. 
B irači su prilazili problem im a 
na najneposredniji način, aktiv
no i konstruktivno.

Do izbora je  ostalb  malo vre
mena, zato je  na nam.a da učinim o 
ono što  još nism o učinili, nai
me da  akcije još više usm jeri

mo na ožh 'ljavanje aktivnosti u 
o i’im predizbornim  danim a; da 
još jednom  razm otrim o  zna
čaj izbora i vrem ena u  kojem  
se oni održavaju, tj. da organi- 
ziTUTio skupove u  radnim  oraa- 
nizacijam a, u organizacijam a 
S -;iialističkog saveza, skupove 
sindikalnih podružnica, itd. O- 
čekuju nas još i neki sasvim 
konkretn i poslovi. T reba da 
provjerim o biračke spiskove i 
p rckonlro liram o da li su nam 
svi birač) upisani. To su, u 
stvari, posljednje pri.prcme, je r 
se birački spiskovi zaključuju 
20. ožujka.

izbora
Prem a nepotpunim  podacim a 

(još nisu svi zapisani) da sada 
je  za sva vijeća Skupštine op
ćine prihvaćeno 95 kandi
data, od čega 14 žena i 9 omla- 
dinaca; 16 kandidata su nepo
sredni proizvođači. Za Saveznu 
skupštinu  prihvaćeno je  5 kan
didata, a za Sabor SR H rvatske 
56 kandidata, s tim  što je  za 
Sabor na  pojedinim  zborovim a 
birača predloženo još 10 kandi
data. Da Ii će i oni ući u  kandi- 
datsku  listu, zavisit će od toga 
da li će dobiti p ris tan ak  10 po
sto  birača.

Izbori za vijeća radn ih  zajed
nica Skupštine općine Šibenik 
održat će se (osim  za grupu po
ljoprivrede) 26. ožujka. Nakon 
toga, 28. ožujka, održat će se 
izbori za O pćinsko viječe. Svo
je  p redstavn ike za to  viječe 
b ira ju  oni b irač i čiji se p>osla- 
nici ro tira ju  na  2 godine. Istog 
dana održavaju  se i izbori za 
dio članova P rivrednog vijeća 
Skupštine općine Šibenik, koje

bi ubuduće trebalo  mnogo više 
pažnje posvetiti školam a koje 
podižu srednji s tručn i kadar i 
m ladim  ljudim a koji se tu 
školuju. S m atra  se da je  Šibe
nik sa svojom  razvijenom  indu
strijom  došao u  situac iju  da 
m ora o tvo riti tehničku školu — 
ili ne razv ijati dalje  industriju ! 
Trebalo bi da  se ova tvornica 
oko toga založi do m aksim um a, 
pa i financijsk i da  učestvuje u 
ostvaren ju  toga pro jek ta.

iJl I z v o z

b ira ju  poljoprivrednici (zadru 
ge).

Na dan 4. trav n ja  sastaje  se 
obnovljena šk u p štin a  općine 
Šibenik na zajedničkoj sjednici. 
Na njoj čc se izvršili izbor na
rodnih poslanika za vijeća rad 
nih zajednica, odnosno po tvrdit 
će se kandidati zborova za bi
rača za Sabor i Saveze skup
štinu.

Napokon će birači 18. IV ne
posredno glasati za kandidate 
koji budu utvrđeni na gore iz
neseni način.

Kako je  prvi dan izbora, 26. 
III, radn i dan, to će radne o r
ganizacije m orati podesiti rad 
no vrijem e tako da obuhvate 
sve b irače i da posebnu brigu 
povedu o onim  članovim a svoga 
kolektiva koji toga dana budu 
bolesni. Posebna organizacija 
bit će po trebna na selu, gdje 
su u  toku poljski radovi i gdje 
često jedna  izborna jedinica 
obuhvaća nekoliko udaljenih 
zaselaka.

U izvoznoj politici, ko ja je  
ionako često opterećena nizom 
teškoća, pojavio  se sada novi 
elem ent po kojem  treba  voditi 
računa. Naime, »Jugobanka« je 
obavezala tvornicu  da u  odre
đenoj v rijednosti ostvari svoje 
planove izvoza. S ta to znači? 
P rije svega da poduzeće postig 
ne plasm an svojih proizvoda 
veće vrijednosti i da bude spo
sobno da konkurira  na vanj
skom tržištu . To su elem enti 
koji su se i dosad uzimali u ob
zir, ali tako postavljena stvar 
ipak predstav lja  jednu novu si- 
tuacijiii u  kojoj se tvornica na
šla, tj. danas tvornica nailazi 
na sve veću konkurenciju , koia 
■nbara cijene Dosad je tvorrdca 
bifa o rijen tirana  sa 30" „ svoga iz
voza na tržište čvrste valute 
(konvertib ilne), dok je  sa čita
vih 70 posto učestvovala na kli
rinškom  tržištu . S ituacija  je 
prilično složena na tržištu  sla 
bilne valute. Postizavaju se ve
om a niske cijene uslijed  pojave 
novih i do sada gotovo nepoz
natih proizvođača alum inija. O 
tome svjedoči i nekoliko p ri
m jera. Tvornica je  prije 5 go
dina počela intenzivnu obradu 
tržišta u  SAD. Ta odluka nije 
bila donesena naprečac. Radilo 
se o perspektivnom  tržištu , bez 
obzira na činienicu što  je ono 
i sam o područje jednog cd  nai- 
jaćih proizvođača bijelog m e
tala. M eđutim , prije  godinu da
na tom se tržištu  pojavliu je 
Tajvan i nudi poluproizvode po 
cijeni ravnoj proizvodnji! Slič
na je stvar sa Grčkom, koja 
je tek 1958. fiodine .^očcla p ro
izvoditi alum inij. Danas i ona 
nudi veoma niske cijene, ino
zemni kupci, ako ništa drugo, 
predočuju  cijene tih zem alja i 
dovode tvornicu u nezavidnu 
situaciju.

SSSR je, p ripada klirinškom  
području, prije 3 godine slovio 
kao najveći konzum ent naših 
sirovina; danas on inzistira na 
svjetskim  cijenam a. Na tom 
tržištu  tvornica jc dosad proda
vala limove po cijeni cd  900 
dolara za jednu tonu, dok danas 
može poslići svega 600 dolara. 
Tako, dakle, oni koji su dosad 
absorbirali 70 posto naših p ro
izvoda danas m ijen ja ju  kurs i 
inzisliraju  na kupnji po sv; 
skim  cijenam a. Očito je da nije 
sada moguće in /is tira ti na ja 
čem prilivu deviznih sredstava

N a u č n o -  
istraži va. č Ri 
r a d

Prije 10 godina u poduzeću je 
bio osnovan institu t koji je imao 
zadatak  da p ra ti proizvodnju i 
da se postepeno o rijen tira  na 
naučnoistražlvački rad. Danas, 
i nakon 10 godina, on  je  ostao 
na nivou laborato rija . Poduzeće 
je došlo u situaciju  da m ora 
sklapati ugovore s drugim  insti
tu tim a za obavljanje takvih ra- 
dora, koje ovdje »kod kuće« 
još uvijek n ije  m oguće obaviti.

N aučnoistražlvački rad  se 
ne može baz irati na  zraku, reče
no je  na toj konferenciji Save
za kom unista, već na  iskustvu

onih koji su ga godinam a sti- 
cali i na sta tističko j obrad i niza 
pokazatelja. To m ora koristiti 
m lađim  generacijam a, te stvari 
treba stav iti na papir. One m o
ra ju  osta ti u  tvornici«.

U sv ijetlu  toga je  visokokva
lificiranom , m ada nekom plet
nom kadru , upućena sa konfe
rencije p reporuka da  se još 
jače uk ljuči u  rad  i da posveti 
veću pažnju  k ljučnim  problem i
m a tvornice.

Uzevši u  cjelini, snaga te 
konferencije ispoljila se u  sa
gledavanju problem a i u  odluč
nosti kom unista da bez respekta 
»udare« po v lastitim  slabosti
ma, što  je  najveća garancija 
za budući rad. J. Celar

Nedavno su predstavnici Op
ćinskog kom iteta  Savezna om la
dine šibenske općine posjetili 
pripadnike JNA.

Na zajedničkom  sastanku  tom 
prilikom  rasp rav lja lo  se o no
vim uv je tim a školovanja u Ar
miji, o ku ltu rno j i sportskoj 
suradnji, te o  zajedničkoj orga
nizaciji sem inara i savjetova
nja. U razgovoru je naročito  
istaknuto  to  da bi na Tribini 
m ladih trebalo  da većeg učešća 
uzm u m lađi pripadnici starje- 
šinskog sastava i da je  po treb 

na daleko veća su radn ja  om la
dine i A rm ije za vrijem e rada 
Omladinskog cen tra  u  Skradi
nu.

Om ladinci su svojim  kolega
m a u  A rm iji predočili program  
proslave Dana m ladosti i p ro
gram  ostalih  akcija na  kojim a 
će se om ladina angažirati.

Delegaciju Saveza om ladine, 
ko ju  je  predvodio Ante Ljubičić, 
predsjednik  Općinskog kom iteta 
Saveza om ladine, uz ostale voj
ne starješine, i general-m ajor 
Zari ja  Stojković.

„ T R I B I N A  M L A D I H "  U VELIKOJ GLAVI
Om ladinska organizacija u  

Velikoj Glavi osnovala je  »Tri
b inu mladih«, ko ja  djeluje 
svake subote. P redavanja uglav
nom prip rem aju  om ladinci. P r
vu se riju  p redavan ja  priprem io 
je  učitelj Milivoj U rukalo. Om-

laddnska organizadjja očekuje 
pom oć od Općinskog kom iteta 
SO i Tvorničkog kom ite ta  TLM 
»Boris Kidrič«, u  osiguranju  
predavača za tu  »Tribinu m la
dih«. P. V ujko

PROLJEĆE PRIJE KALENDARA

G otovo neočekivano i naglo nastupilo je zatopljenje. P roljeće je  zakucalo na vrata 
prije vrem ena i »preduhitrilo« čak i kalendarski raspored.

N agli porast tem perature, uz prestanak vjetra, pogodovao je i brzom  cvjetanju  
badem a i drugih voćaka.

N a gradskim  ulicam a nem a više pogurenosti i žurbe. N e zavija bura, n iti m lati 
jugo. Zima je  ostala  za nam a . . .

Pojava proljeća na selu uvijek  je  izrazitija, ljep ša  i ugodnija. E vo kako su  m lade  
Zlarinke ovih  dana isk oristile  sunčano poslijepodne, kada se  živa u  term om etru  popela  
čak iznad 20 stupnjeva. J. Č.



Pred novu turističku sezonu

Kako će biti organizirana opskrba?
Na dva savjetovanja što  ih 

Turistički savez šibenske op>ćine raspravljalo  se o dva aktuelna 
pitanja: o op:.'-.rbi i saobraćaju  i o osnovnim pratećim  d je la t
nosti] '.a u  turističkoj privredi, kao i svake godine u  ovo vrije- 
m - i ovoga puta predstavnici trgovačke mreže i saobraćaja 
' c. . / ' turističkim  radnicim a nastojali su da kod svakoga 

a: Dl.'; problem.a nađu zajednički jezik. U tome .se potpuno
uspjelo, izuzevši u slučajevim a gdje su posrijedi bila finan
cijska sredstva.

Kruha, mesa i povrća dovoljno
Da počnemo sa opskrbom . 

Trgovačka će poduzeća u  cjelini 
nasto jati da svoje proizvode 
doture do gosta - potrošača, 
čak i do m jesta  koja se još 
nisu afirm irala  u  turističkom  
pogledu. N a p rim je r u  K apriju,

prošlog tjedna organizirao trašn josti sklopilo ugovore o
isporuci poljoprivrednih a rtik a 
la; više od 3200 tona raznih 
proizvoda, od čega 800 tona juž
nog voća. Bilo je  govora i o 
prodajnim  kapacitetim a koji 
još uvijek ne zadovoljavaju. 
Stoga će se težiti p roširenju  
tih kapaciteta o tvaran jem  pau
šalnih radnji, posebno u onim 
selim a gdje ne postoji organi
zirana snabdjevačka m reža. To 
su Tijesno, Skradin, Pirovac, 
Zlarin, Pntio, Jezera iK rapanj. Na 
istaknutijim  punktovim a kao 
što su kupališta, auto-kampovi 
i park ira lišta  djelovat će po
kretne prodavonice koje će 
mnogo pridonijeti boljem  snab
dijevanju tu rista . Takvi objekti 
dobro će doći gostim a na Ka-

Prviću, K rapnju , T ribunju , Je 
zerima i Grebaštici lanjske go
dine n ije  posto jalo  snabdjevač- 
ke mreže. Trgovačko poduzeće 
»Plavina« ozbiljno se priprem a 
da dočeka tu rističku  sezonu. 
Ono je  s dobavljačim a iz unu-

|)riju, na Slanici i G rebaštici. 
Da bi transportn i troškovi bili 
što  m anji, »Mesopromel« će 
pokušati stup iti u  kooperativne 
odnose s drugim  trgovačkim  
organizacijam a. O pskrba mesom 
vjerojatno neće zadavati brige. 
Poduzeće je  stupilo  u  pregovore 
s dobavljačim a, ali količina i 
cijena nisu još određene. Zagre
bačka pivovara osigurat će do
voljne količine piva, no p ro
blem predstav lja  nedostatak  
rashladnog p rosto ra  da bi se u- 
skladištile veće količine toga 
artikla. U snabdijevanju  k ru 
hom neće biti problem a, je r  će 
se u tu rističkim  m jestim a sva
kodnevno pojavljivati šiben
sko poduzeće »Krka« i »Danilo 
Stam palija« iz Zadra.

Sa kakvim stručnim ka
drom raspolažete?

— U posljednje vrijem e stru k 
tu ra  stručnog kadra  osje tno  se 
poboljšava zahvaljujući upravo 
naporim a što  ih čini ova insti
tucija. Šum sko gospodarstvo 
danćis raspolaže s većim bro
jem  kvalificiranog kad ra  (dva 
inženjera, dva šum ska tehniča
ra, četiri poslovođe sa srednjom  
stručnom  sprem om  i  određeni 
broj kvalificiranog i p)olukvali- 
ficiranog osoblja). Na tom e ne
ćemo osta ti. Naime, i  ubuduće 
vodit ćem o brigu da doškolova
njem  i organiziranjem  sem ina
ra osposobim o što veći broj 
stručnih lica kako b i oni bili 
u stan ju  da izvrše postavljene 
zadatke.

Kakve mjere poduzimate 
u zaštiti šumskog fonda?

— U zaštiti šum skog fonda 
koristim o različite metode. U 
borbi pro tiv  biljnih insekata 
poduzimano m jere. U prvom  
rede nasto jim o da na izvjes
nom kom pleksu održim o tzv. 
šum ski red  koji prvenstveno 
teži ka elim in iran ju  žarišta 
eventućiinih oboljenja. No uko
liko dođe do pojave borovog 
po tkom jaka, onda pristupam o 
čišćenju m ehaničkim  putem , tj. 
odstran jivan ju  gnijezda. Među
tim, da  bism o postigli efikasni
je rezultate, ubuduće ćemo već 
u jesenskim  m jesecim a suzbija
ti štetn ike kem ijskom  m eto
dom, i to  tako da ćemo vršiti 
zam agljivanje većih površina 
šumskog fonda. Takva m etoda 
dala je  veom a dobre rezultate, 
jer je već u  začetku sprečavala 
prisustvo raznih b iljn ih  šte tn i
ka.

Kakve ste akcije organi
zirali na pošumljavaniu 
goleti?

— TI prošloj godini zabilje
ženi su zapaženi uspjesi na 
planu pošumlj.T anja. Tako je 
intenzivna kultu v četinjače po
dignuta na povrsi i od 30 hekta
ra na području K ribirskih Mo- 
stina, a u istom  predjelu podi-

-c plantaža topola na povr- 
šim od 15 hektara. Akcije na 
pošum ljavanju krša poduzeli 
smo nedaleko slapova Krke, te 
kod Grebaštice (predjel zvan ■ 
Oštrica), zatim  u blizini Perko- 
vića, u šibenskom kanalu i u 
parku Subićcvac. U akciji po- 
šum ljavanja na Subićevcu su
djelovali su učenici šibenske 
Gimnazije i če tv rte  osnovne 
škole. Tom prilikom  zasađeno 
je oko tr i tisuće sadnica bora i 
čem presa. Slične akcije nam je
ravam o organizirati i u  ovoj 
godini.

Zanimalo bi nas da nam 
kažete nešto o sadašnjem  
stanju šumskog fonda na 
Subićevcu i o mjerama 
koje namjeravate poduze
ti da bi taj park zaista

Novine na trajektu

D ci'v o ru  
P r g l n u
direktoru  šu m sk o g  
g o s p o d a r s tv a  
Š ib e n ik

šum sko gospodarstvo u Šibeniku zahvaća područje ši
benske općine, te jednog dijela općina Benkovac 1 Knin. Ono 
vodi nadzor nad 50 tisuća hektara šumskih površina u društvej-. 
nom vlasništvu. Karakteristično je da više od polovine pred
stavljaju neobrasle površine ili konkretno; dvije tisuće hekta
ra borove šume, 17 tisuća hektara niskih šuma, šikara 1 makije, 
te 31 tisuću hektara neobraslih površina. O problemima i per
spektivama te institucije razgovarali smo se direktorom inže
njerom Davorom Prginom, koji je odgovorio na pet pitanja što 
mu ih je postavio naš suradnik.

postao ugodno m jesto bo
ravka brojnih građana?

— N ajm lađim  građanim a Ši
benika sigurno je  nepoznat po
datak  da je  p rije  osam de
setak  godina područje današ
njeg Šubićevca bilo potpuno 
ogoljelo. Za vrijem e Austro
ugarske poduzeta je  široka ak
cija na  pošum ljavanju. Među
tim, zbog nedovoljno poduzi
m anih uzgojnih m je ra  iz nedav
ne prošlosti velik broj borovih 
stabala postao je  neotporan 
prem a štetočinam a, pa  sm o p ri
siljeni da danas odstran ju jem o 
sva defektna i oboljela stabla. 
U zadnje vrijem e uspjeli smo 
skinuti više od četiri tisuće 
gnijezda borovog po tkom jaka . 
Priličnu glavobolju čme nam  
djeca koja prave šte tu  na sta
blima, klupam a i drugim  objek
tim a. S obzirom  da je  Subiće- 
vac jed in i veći park  na te rito 
riju  Š ibenika i da  još uvijek 
ne posto ji sasvim jasna  koncep
cija o njegovoj nam jeni. Šum 
skom  gospodarstvu je  stavljeno 
u zadatak  da što  je  moguće 
prije  izradi generalni plan koji 
bi sadržavao opće sm jernice 
gospodarenja i konačnog uređe
n ja parka. Tim  planom  bit će 
zacrtani svi građevni i rekreaci- 
oni objekti, a posebno lokacija 
za botanički vrt. Ukoliko se osi
guraju  dovoljna financijska 
sredstva naš p rim am i zadatak 
bit će da p ristup im o rekon
strukciji Vidilice, koja se danas 
nalazi u  veoma zapuštenom  
stanju . Prem a generalnom  pla
nu Subićevac bi trebalo da po
stane glavni rekreacioni centar 
grada.

Kakve su perspektive raz
voja lovnog turizma?

— To je  sasvim m lada priv
redna grana. N jeni p r \i  temelji 
udareni su p rije  četiri godine, 
kada su na Srim i, Prviću, Zla- 
rinu, Ž irju i na drugim  otocima 
šibenskog arhipelaga osnovana 
državna lovišta. Svaki početak 
je veoma težak, pa i na ovom 
sek tom  nije išlo bez teškoća. 
No zahvaljujući upornoj borbi 
rezultati nisu izostali. Već da
nas raspolažem o s dovoljnim  
fondom divljači. On pokazuje 
tendenciju  stalnog porasta , a 
rezultat je  p rije  svega racio
nalnoga lovnog gospodarenja i 
zaštite divdjači, s jedne, i um je t
nog uzgoja, s dm ge strane. U 
prošloj godini inozemni i do
maći lovci odstrijelili su 726 
komada razne divljači, od čega 
414 jarebica, 170 fazana, 131 ze
ca i jedanaest divljih kunića. Za 
prvo \x ijem e zabilježen je  za
dovoljavajući devdzni priliv. 
Tako je  u  1964. godini od 
lovnog turizm a ostvareno ukup
no oko tri tisuće dolara, a ove 
godine predviđam o znatno ve
ću realizaciju deviznih sredsta-

Na planu saobraćaja bit će 
izvjesnih poboljšanja. To se u 
prvom redu odnosi na m jere 
što  će ih poduzeti Poduzeće za 
ceste na tra jek tu  koji saobraća 
na relaciji Dolac — M artinska. 
Uz nabavku još jedne veće spla
vi situacija će na tom  punktu 
biti nešto povoljnija. P reporu
čeno je  da se isključe iz dnev
nog prom eta kam ioni s priko
licama, s tim  da se o rijen tira ju  
na prijelaz preko tra jek ta  is
ključivo noću, kada je  saobra
ćaj znatno m anji. Ukoliko se to 
ostvari, prom et preko šibenskog 
zaljeva b it će kudikam o efikas
niji i brži. To će u priličnoj 
m jeri p ridonije ti i boljoj sigur
nosti saobraćaja. N adalje na sa
stanku je raspravljano i o tome 
kome bi trebalo  dati p rio rite t

u prebačaju  trajek tom . Osim 
putničkih autobusa i specijalizi
ranih kola, predstavnici trgovi
ne predložili su da se prvenstvo 
dade i vozilima ko ja prenose 
lako pokvarljive prehram bene 
artikle. No, s druge strane, pao 
je prijedlog da se prijenos tak 
ve robe obavlja noću. Čije će 
m išljenje prevagnuti, o tome 
će se naknadno odlučiti. Za vri
jeme turističke »špice« s obje 
strane šibenskog zaljeva po ja
čat će se služba Saobraćajne 
milicije, kako ne bi dolazilo do 
zastoja u prom etu. Isto  tako, 
da bi se izbjegle gužve do kojih 
je  dolazilo, poduzeće »Autotran- 
sport« uvest će prom etnu  služ
bu na M artinskoj i pojačati 
broj autobusa koji će saobraća
ti do Vodica i M urtera.

Predviđanja: 3 tisuće vozila dnevno
Lanjske godine dnevno je 

kroz grad saobraćalo do 1600 
m otornih  vozila. M eđutim, do
vršenjem  m agistralnog pu ta  u 
pravcu Crnogorskog p rim orja 
taj će se b ro j ove godine vje
ro ja tno  podvostručiti i tim e u- 
jedno stvoriti znatne teškoće u 
saobraćaju  kroz Šibenik.. N aj
veći problem  predstav lja ju  au- 
tobusne stanice, koje se obično 
nalćize na sam oj M agistrali, što 
dovodi u  opasnost i putnike i 
vozila. Kad se im a u  vidu da 
će preko šibenske autobusne 
stanice dnevno saobraćati 96

raznih autobusnih  lin ija s p o 
većanim brojem  putnika, onda 
se se obzirom  na nezgodnu lo
kaciju te stanice nam eće po
treba da stanica za p rig rad
ske, radničke i đačke pruge 
bude locirana na drugom  m je
stu. Kao na jp rik ladn ije  rješe
nje u  obzir dolazi p ro sto r ispred  
željezničke stanice. Slična je 
situacija i s autobusnim  stani
cam a u m jestim a uduž Magi
strale. To p itan je  treb a  što 
h itn ije riješiti. Potrebne m jere 
će se poduzeti n a  reguliran ju

SJENE P a m a fijk a n je  ili 
Hera^umjevauie

M a tu ra n tsk i p lesov i š ib en sk ih  s red n jo šk o lac a  su tra d i
cionaln i. D o sad ašn je  g en e rac ije  zav ršn ih  ra z re d a  Škole uče
n ika u p riv re d i n isu , m eđu tim , g ajile  tu  ti'ad ic iju  iz p ro sto g  
razloga š to  do sad a  n ije  p rire đ en  n ijed an  takav  ples. Ovo
god išn ji m a tu ra n ti  h tje li  su  s tim e p re k in u ti. Jednostavno - 
n a m je ra v a ju  o rg an iz ira ti svoj m a tu ra n tsk i p les. S asv im  n o r
m alno.

M eđutim , m a tu ra n ts k i  ples, zap ravo  n jegova o rgan iza
cija, z a h tijev a  i f in a n c ijsk a  sred s tv a . B udući da  ih učen ic i 
nem aju , a ni šk o la  ih  nem a, o b ra tili  su  se p ism en im  p u te m  
šib en sk im  p r iv re d n im  p oduzećim a da  ih novčano  pom ognu. 
R azaslali su  tak o  m lad ić i i d jev o jk e  p ism a i čekali odgovore. 
Do dan as, a  su b o ta  je , s tig la  su  dva odgovora. Poduzeće^ 
»Vodovod« d a t će im  5.000 d in a ra . D rugi ko lek tiv  neće ni 
d ina ra .

R iječ  je  o TLM »B oris K idrič«. Iz te  rad n e  o rg an izac ije  
up u ćen o  je  Š koli u če n ik a  u p r iv re d i veom a k ra tk o  p ism o. 
B udući da je  u is t in u  sažeto , donosim o  ga u c je lin i; »OBA
VJEŠTAVAM O VAS DA SMO RAZMATRALI VAŠU MOLBU 
ZA DODJELU NOVČANE POMOĆI. NAKON RAZMATRANJA 
UTVRDILI SMO DA NISM O  U STANJU IZIĆ I VAM U SU
SR ET U SL IJE D  POM ANJKANJA NOVĆANIH SREDSTAVA. 
UZ DRUGARSKI POZDRAV — P R E D S JE D N IK  UPRAVNOG 
ODBORA BULIĆIĆ ANTE.«

O m lad ina i n as tav n ic i Škole u čen ik a  u p riv red i neugod
no su  iznenađen i sa d rž a je m  p ism a. U TLM »Boris K idrič« 
vrši p ra k su  oko  100 u čen ik a  ove škole. Po novim  zak o n sk im  
osnovam a ti učenici su  u jed n o  i članovi ra d n e  o rgan izac ije  
TLM »Boris K idrič«. P ita ju  se svi u školi: Z ašto  je tako  uči
n jen o  nam a k ad a  se zna da je  d rug im  šk o lam a na in d en tičn e  
m olbe pozitivno  odgovoreno? K oga m ože u v je riti ono »USLI
JE D  PO.MANJKANJA N O V Ć 4N IH  SREDSTAVA«. Z ar tako  
ja k  ko lek tiv  ne m ože d a ti r a d n i č k o m  p o d m l a t k u  
neko liko  tisu ća  d in a ra ?  O m lad ina i nas tavn ic i ne žele ići u 
k ra jn o s t, ali se p ita ju : DA NASU ŠKOLU POHAĐAJU D JE 
CA IN Ž E N JE R A , PRAVNIKA, LIJEČ N IK A , DIREKTORA, 
RUKOVODILACA, PROFESORA, NAČELNIKA, PR O Č ELN I
KA i n jim a  sličn ih  p ro fe s ija  — ne bi li se tada, m o ž d a ,  
sm ogla sredstva???!!!

O B A V I J E S T
o s i g u r a n i c i m a

BESPLATNE INFORMACIJE I PISM E N I PODNESCI

U n ašem  g rad u  p o red  S lužbe p rav n e  pom oći g ra đ a n im a , 
ko ju  je  o rg an iz ira la  S k u p š tin a  opčine  Š ib en ik , n em a d ru g e  
p rav n e  službe k o ja  bi se b av ila  sam o  o d ređ e n o m  p rav n o m  
m a te r ijo m , kao š to  je  m a te r i ja  so c ija ln o g  o s ig u ra n ja . U 
n ed o s ta tk u  te slu žb e  vi, o s ig u ran ic i, b ili s te  p r in u đ e n i da 
traž ile  pom oć kod d ru g ih  osoba , k o je  se p ro le s io n a ln o  i 
isk lju č iv o  ne  bave p ro p is im a  iz so c ija ln o g  o s ig u ra n ja . Z ato  
ta  pom oć n ije  u v ijek  b ila  d o vo ljna , a  S lužb i Z avoda od u zi
m ala  je  p o tre b n o  v rije m e  i sm e ta la  u  radu .

O sjeća ju ć i ta j p ro b lem  jo š  o tp r ije ,  a on  se p o seb n o  
uočava d an a s  k ad a  ra d im o  na  p re v o đ e n ju  m irov ina , p o s ta 
vilo se p ita n je  p re d  S lužbu  Z avoda d a  o rg a n iz ira  s tru č n u  
p rav n u  s lužbu , k o ja  će b e sp la tn o  dav a ti sve in fo rm a c ije  i 
d ru g u  pom oć u o s tv a riv a n ju  v aš ih  p ra v a  iz o b la s ti so c ija l
nog o s ig u ra n ja  (zd rav stv en o g  o s ig u ra n ja , in v a lid sk o g  i m i
rov in skog  o s ig u ran ja , te  d o d a tk a  n a  d je c u ) . O sim  in fo rm a 
c ija  i u sm e n ih  sa v je ta , ta  po m o ć o b u h v ać a  i p ism e n e  s a s ta 
ve — p o d n esk e  za o s tv a riv a n je  v aš ih  p ra v a  iz o b la s ti soc i
ja ln o g  o s ig u ran ja .

O d lukom  S av je ta  rad n o g  k o le k tiv a  Z avoda od 22. II 
•1965. fo rm ira n a  je  u ovom  zavodu  S lu žb a  p rav n e  pom oći 
o s ig u ran ic im a , i o n a  d je lu je  od  1. o ž u jk a  ove godine.

Ovim  n ap iso m  želim o o b a v ije s titi  n aše  č itao ce  i osigu- 
ran ik e  o lo m e  k ak o  bi se u b u d u ć e  m ogli o b ra ć a ti to j s t r u 
čno j služb i. V. M.

kod Poljane, gdje će se nalaziti 
parkiralište , zatim  Obalom os- 
gradskog saobraćaja, posebno

lobođenja i saobraćajnicom  ko
ja  povezuje cen ta r grada s oba
lom.

Do slapova Krke asfalt
Jedno od centraln ih  p itan ja  

saobraćaja bilo je  asfa ltiran jc  
ceste p rem a slapovim a Krke. 
P redstavnik Poduzeća za ceste 
inform irao je  p risu tne da će se 
radovi na dovršenju te saobra- 
ćajnice nastaviti to dozvole 
vrem enske prilike. Pošto su 
sredstva osigurana, v je ru je  se

da će vozila u  pravcu toga tu- 
ristićkog punk ta  početi saobra
ća ti već u m jesecu svibnju. P ri
jevoz na Jad riju  i M artinsku 
odvijat će se bez teškoća. Za to 
se brine kom unalna ustanova 
»Zelenila«, k o ja  će do početka 
tu rističke sezone u red iti p ark i
ralište na M artinskoj.

Telefonska veza bez posrednika
Na sastanku  je  inzistirano i 

na tom e da Služba hitne po
moći bude efikasn ija nego do
sad, a da u  raščišćavanju  vozi
la nakon eventualnih nesreća 
pripom ogne poduzeće »Luka« 
sa svojim  dizalicam a. Isto  ta 
ko, preporučeno je da PTT 
služba uskladi svoje radno vri
jem e s po trebam a turizm a. 
P redstavnik Žejeznice inform i
rao je  skup da u b ro ju  d irek t
nih icola za gradove u  u n u tra š
n josti neće b iti prom jena, da 
će se rem ont pruge Ražine — 
Šibenik odm ah nastav iti i na

toj relaciji po tpuno  će se is
ključiti p a rn a  vuča, da će se 
na šibenskoj željezničkoj stan i
ci in sta lira ti telefonska cen tra
la i razglasna stanica, a povećat 
će se i b ro j ša lte ra  za p rodaju  
kara ta . Do početka tu rističke 
sezone telefonski p retp latn ic i 
u Š ibeniku moći će izravno 
zvati p re tp la tn ike  u drugim  gra
dovima, a m alo kasn ije  tak-vu 
vezu dobit će i Vodice i Primo- 
šten. Is to  tako, po jačat će se 
služba servisa za popravak  i či
šćenje vozila, te opskrba kola 
dovoljnim  količinam a goriva.

Kad sam  p rije  desetak 
Jana boravio u M urteru, upoz
nao sam  najvećeg m urterskog 
brodovlasnika: to  je  46-godiš-
nji zapovjednik ribarskog bro 
da »Ušata« JERE ŠIKIC. Istina, 
njegovi brodovi ne plove, ne 
stva ra ju  kapital, ali to  ne znači 
da Jere ne voli svoju flotu od 
desetak m in ijaturn ih  brodova. 
Naprotiv, on je  jako  mnogo voli 
poklanja joj dosta  svoga slo

bodnog vrem ena — nasto ji je 
povećati.

— Zaslužio je  da se o  njem u 
piše u  »fojima«. Razgovarajte 
s njim  — rekli su mi M urterani.

Poslušao sam  ih, i uz čašu 
domaće bevande m alo proćaku- 
lao s najvećim  m urtersk im  bro
dovlasnikom. Evo što  je  ostalo 
zapisano u m ojoj bilježnici.

— Još u osnovnoj školi volio 
sam rezbariti i crta ti. Međutim, 
tada, p rije  tridesetak  godina, 
malo je  tko posvećivao pažnju 
m ojim  radovim a — kaže Jere 
Šikić i nastavlja. Tada je  za 
sinove težaka bilo najosnovnije 
dobro kopati i veslati. Finiji 
poslovi su bili »rezervirani« za 
gospodsku djecu. Eh, da je on
da bilo kao danas.

Koliko ste dosad izradili 
brodova?

— ̂ Ukupno deset. Neki se sa
da nalaze u N jem ačkoj i Italiji, 
a im a ih i u  Zagrebu. Kod mene 
se nalaze dva — jedan ribarski 
brod tipa »Ušata«, na kojem 
sam  gotovo 9 godina zapovjed
nik, i jedan  trabakul od tri

B R O D O V L A S N I K
jarbola koji se zove »Ana«. Sa
da radim  »Luciju« od četiri 
jarbola.

K ada ih izrađujete?
— Uvijek kada uhvatim  malo 

slobodnog vrem ena. Izrada rnini- 
ja tu rn ih  brodova najom iljen ija  
mi je  zabava. Dok m oja posada 
s »Ušate« igra na  karte , ja  se 
čitav posvetim  svom hobiju. Za 
izradu jednog b roda u trošim  
blizu dva i po m jeseca. Išlo bi 
to mnogo brže kada bi mi to 
bio jedini posao.

Da li možete svoje bro
dove unovčiti?

— T uristi su jako zainteresi
rani za m oje »proizvode«. Me
đutim , ja  se zasad veom a teško 
odvajam  od njih . Kada bih imao 
više vrem ena, onda bi ih mogao 
više prodati.

Od M urterana sam  saznao 
da je  Jere veom a sposoban i 
radišan  ribar. Jere je  već 18 
godina član kolektiva ribolov- 
nog p>oduzeća »Jadran» iz Splita 
i u poduzeću je veom a cijenjen.

Nisam požalio vrijem e koje 
sam  proveo u razgovoru s n a j
većim m urtersk im  brodovlas
nikom  Jerom  šikićem .

Omer JURETA



A K TU ELN I RAZGOVORI

Ako ne budeš dobro učio. 
p o s la t ćem o te  u š e g rte
19 kL

Poloznici škole učenike u privredi uglavnom su djeca 
seljaka i radnika — Školi nedostaje osam nastavnika — Kabi
neti i laboratoriji uopće ne postoje — Slab interes privrednih 
organizacija — Na polugodištu 800 učenika imalo je 1358 jedini
ca.

— Kad sam nedavno upitao 
jednog učenika kako je uspio 
dobiti ocjenu odličan iz zem
ljopisa u osnovnoj školi kad ne
ma znanja ni za dvojku — uče
nik m l je odgovorio: »Znate, 
druže profesore, moj je učitelj 
imao pokraj kuće baštu, ja sam  
mu češće pomagao u radu, i la
ko sam »zaradio« peticu«.

To je  na sastanku  radne za
jednice Škole učenika u  priv re
di u  Šibeniku, koji je  održan 
prije nekoliko dana, iznio u di
skusiji jedan nastavnik  te škole. 
Iako spom enuti dijalog ne treba 
i^pćaivati, čini se da  ga se ne 
sm ije ni m im oići kada je  riječ 
o veoma lošem  usp jehu  u  uče
n ju  polaznika te  šibenske sred
nje škole. Naime, na polugodi
štu  ove školske godine 800 uče
nika u  privredi im alo je  ukup
no 1.358 negativnih ocjena, 
2.471 neopravdani sat, opravda
no je  7.717 izostanaka sa nastav

nih satova, a 21 učenik imao je 
loše vladanje.

Članovi radne zajednice Ško
le učenika u  privredi rasp rav
ljali su  prm a tr i  i po  sa ta  o pro
blem im a koji su uočeni u  radu 
i iznalazili načine d a  se situa
cija poboljša. Po n jihovu  m iš
ljenju, m eđutim , razloga za ne
usp jeh  im a više. Spom inje se, 
na p rim jer, d a  je  Škola učenika 
u privredi — ne svojom  voljom 
— otvorila širom  v ra ta  uglav
nom  onim  učenicim a koji su os
m ogodišnje školovanje zavr
šili s dovoljnim  i do
b rim  uspjehom . Prilikom  u- 
pisa nisu postavljani nikakvi 
uvjeti, dok su u isto  vrijem e 
druge škole u  gradu  prim ale u 
prvom  redu odlične i vrlo dobre 
učenike. U tom  pogledu iznesen 
je i veom a zanim ljiv podatak: 
gotovo n ijedan roditelj čije je 
d ije te  ove godine upisano u tu 
školu nem a srednju , a da i ne

N a g r a đ iv a n je  p o  u činR u u trgovin i

Nekoliko šibenskih trgovinskih  organizacija već prilično 
vrem ena rad i po  učinku. N ačina na  koje se to  nagrađivanje 
sprovodi im a više. Iako u  svim trgovinskim  radn im  organiza
cijam a p o tv rđ u ju  ‘ da u tom  pogledu n ije  postignuto  savr- 

, šenstvo, složni su u  m išljen ju  d a j e  učin jen  značajan  korak  na
prijed . To je našlo  svoga odraza u  povećanju prom eta, kul
tu rn ijem  usluživanju, a  i p la tne kesice svakog radn ika u trgo
vini postale su dćblje. Š ta o svemu m isle trgovinski rad n i
ci? K ako su se snašli? Da li su zadovoljni? Im aju  Ii kakve p ri
jedloga? Gdje se, eventualno, k riju  propusti? — o svemu tome 
razgovarali sm o sa po  jednim  predstavnikom  »Kornata« »Tka
nine« i »»Ishrane«. P roč ita jte  što  su nam  kazali.

MIJO ZORIC RADI U PRO
DAVAONICI BROJ 15 TRGO
VINSKOG PODUZEĆA »ISHRA
NA«. PRODAVAONICA JE LO
CIRANA NA POUANI.

On je  u jedno  i predsjednik  
Radničkog sav je ta  pK>duzeća. 
Drži da  nagrađivanje po učin
ku, kako se sprovodi u  njegovu 
kolektivu, im a m nogo doprib 
strana . Poktizalo se da su svi 
radnici sada zain teresiran i za 
posao. M anje im a nesporazum a 
s potrošačim a. U toj prodavao
nici osoblje rad i i nedjeljom , 
pa im  to  radno  vrijem e Diva 
obračunato  kao prekovrem eni 
rad. Uglavnom  vise-m anje svi 
su zadovoljni s p rm an jim a. On 
lično prirm o je  n a  osnovu na
g rađ ivan ja  po učinku prošle 
godine iznad predviđene s ta rtne  
osnove oko 22 posto. P rim anja, 
naravno, v a rira ju  u  svakom  
m jesecu. »Budući d a  od  n as sa
mih« — kaže drug Zorić — 
»ovisi koliko ćem o prebaciti 
m jesečm  p lan  prodavaonice, ra 
zum ljivo je  da se svi trsim o, da 
nem a zabušćinata«. Prošle godi- 
dme u  p ro sjek u  su m u p rim a
n ja  iznosila oko 45 tisuća di
nara. V jeru je d a  će radn i ko
lektiv i ubuduće rad iti na usa
vršavanju  sadašnjeg  načina na
građivanja.

U PRODAVAONICI PODUZE- 
ĆA »TKANINA« U ULICI 12. 
KOLOVOZA 1941. ZATEKLI 
SMO SILVIJU RUPIĆ. ZAPI- 
TALI SMO JE:

Da li s te  p rista lica  načina 
n a  ko ji se sada vrši na
građivanje po učinku u 
Vašem kolektivu?

— Uglavnom jesam . Istina, 
sada sm o svi »prisiljeni« da vi
se i bolje radim o, ali elekat 
je tu. P rim an ja  su nam  veća, 
nekako smo zadavoljniji. Ja  bar 
jesam . Samo, nem ojte  m e krivo 
shvatiti. Jer: b ila  bih još za
dovoljnija kada bi nagrađivanje 
po učinku bilo još više decen- 
tralizirano, iako sam  svjesna 
da to u  našoj s truci nije baš 
lako postići.

Ne ćem o Vas p ita ti kolika 
Vam je s ta r tn a  osnova — 
ona, naravno, teoretska — 
ali nam  svakako kažite 
koliko su Vam  prim an ja 
veća od nje?

— K ako kada. U prosjeku, a 
to bi trebalo  da se odnosi na 
prošlu  godinu, p rim ala  sam 
iznad, kćiko kažete, teoretske 
sta rtn e  osnove po pet-šest tisu
ća.

N em ate na to prigovora?
— Ne, zašto bih imala. H tije

n ja  su jedno, realnost drugo. 
Po prirodi sam  optim ista , ali i 
realista.

Znači: ne b iste se vratili 
na »plaću«?

— N aravno da ne bih. Da ste 
na m ome m jestu , biste li vi?

MIRKO SPAHIJA RADI U 
PRODAVAONICI BROJ 8. TR 
GOVINSKOG PODUZEĆA
»KORNAT«. KAD SMO KAZALI 
ŠTO OD NJEGA ŽELIMO ĆU 
TI, REKAO JE:

— Od kada sm o prešli na 
nagrađivanje po učinku, m oja 
se m jesečna p rim an ja  u  p ro sje
ku kreću na  oko 40 tisuća dina
ra. Koliko ću zaraditi, ovisi od 
prom eta. Lanjske godine, reci
mo, godišnji p rom et ove p ro 
davaonice bio je  42 m ilijuna 
d inara. Ove godine »zaduženi« 
sm o sa 58 m ilijuna dinara. U 
našoj prodavaonici — je r  m eđu 
prodavaonicam a i u  tom  pogle
du posto je razlike — odnos fon
dova i osobnih dohodaka je 
20:80. Ako m jesečni plan preba
cimo, na isp latnoj listi b it će 
više novaca. I obratno . Nisam 
zanesenjak i ponekad stvari 
gledam prilično realistično, ali 
mogu kazati da sam  zadovoljan. 
P orad it ću, po rad it ćem o svi u 
kolektivu, da  sadašn ji sistem  
neigrađivanja po učinku još po
boljšam o. Iskustva su uglavnom 
pozitivna i zašto ne uraditi 
tako?!

govorim o višu ili fakultetsku 
naobrazbu. U Školu učenika u 
privredi up isu ju  se uglavnom 
djeca kojim a su rodite lji radni
ci i seljaci. Životni i radn i uvje
ti ogrom nog b ro ja  učenika ne 
zadovoljavaju. S obzirom  na te 
činjenice n ije  teško p retpostav i
ti da su učenici podložni u tje 
caju  negativnih pojava i zbiva
nja. Pored toga, šk o la  učenika 
u privredi, kao v je ro ja tno  rije t
ko ko ja škola, oskudijeva s ka
binetim a i labora to rijim a, koji 
su baš ovdje neophodni. Na
stavni k adar je  nedovoljan i bi
lo bi po trebno  da  se već danas 
zaposli još najm an je  osam  na
stavnika. Č injenica je, m eđu
tim, da ni privredne organizaci
je  ne pokazuju  razum ijevanja 
za teškoće s kojim a se škola 
suočava. U tom pogledu za 
pohvalu je  jedino p rim je r »Ve- 
lim ira Škorpika«. Ta radna o r
ganizacija p ra ti napredak  .svojih 
učenika. S obzirom  da će u p ra
vo privredne organizacije već 
su tra  im ati od sadašnjih  učeni
ka koristi, b ilo  bi po trebno da 
se ta  nebriga već jedariinut ski
ne s dnevnog reda. Možda je 
razlog toj nebrizi i u  činjenici 
da su m noge privredne organi
zacije p rhm le na naukovanje 
veći b ro j učenika no što  su že
ljele. Zbog toga se događa — 
ćulo se na sastanku  radne zaje
dnice — da, recim o, poslovođe 
u trgovinskim  rad n jam a jedva 
čekaju  da p ronađu  neku grešku 
kod učenika ili učenice — da bi 
ih se mogli riješiti. Te činjenice 
ukazuju  na niz p roblem a koje 
rekao:

Po svršetku sastanka zamolili 
sm o predsjednika radne zajed
nice VELIMIRA ZANZU da nam 
ukratko iznese svoje mišljenje 
o problemima s kojima se u 
praksi suočava ta škola. On je 
reka:

— Izgleda m i da  n itko  ne m a
ri za činjenicu  da će kroz godinu 
— dvije današn ji polaznici naše 
škole b iti proizvođači i uprav
ljači. Javno mnjenje, međutun, 
Školu učenika u privredi gleda 
kroz prizmu škola iz »drvene 
Babilonje«, iako to nije tako. 
N astavni p rogram  i p lan  škole 
identični su gradivu što  ga sav
ladavaju  učenici tehničkih škola. 
Dok druge škole u  našem  gra
du »pobiru vrhnje« i up isu ju  od
lične i v rlo  dobre učenike, mi 
im am o čak posla s dcrektnom  
djecom , o onim a ko ji su odbijeni

prilikom  pokuša ja da se upišu 
u druge škole, kao i s onim a 
koji nas »usrećuju« svojim  do
laskom  — unaprijed  najavlje
nom kojekakvom  telefonskom  
preporukom  i urgencijom . Kud 
god okreneš, ispada nekako da 
smo i mi posebna vrst socijal
ne ustanove. Izgleda da se udo
maćilo shvaćanje, i ne sam o 
shvaćanje, da naša škola treba 
da rješava problem e koje je  tre 
balo da drugi rješavaju . Zbog 
toga, eto, p rim am o na leđa ne
zahvalan teret. Koliko sm o puta 
čuli ovakve i slične riječi: »Sine, 
kad si završio osnovnu školu, kuku 
to da ne možeš Školu učenika u 
privredi?!« Pitam se samo: tko 
je taj, i s kojim pravom, danas 
i ovdje, u socijalističkoj radnič
koj državi gleda s tako zamuće
nim i od prošlosti zasićenim o- 
čima na školu koja je najčasnija 
od sviju? Pitam se tko su ti što 
odmahuju rukama kad se spome

ne učenik na naukovanju i Škola 
učenika u privredi? Razm išljam
0 svemu tom e i m om e čuđenju, 
nem a granica. Zbog toga sam, 
da se ubuduće prilikom  upisa 
u školu vrši selekcija, je r  je  to 
potrebno, je r  nije tačno i nije 
istina da je  Škola učenika u 
privredi s a m o  za ponavljače i 
dovoljnaše. P itam  se, također, 
do kada ćemo okolo nas slušati 
onu već otrcanu, preživjelu i biu- 
žujsku uzrečicu i prijetnju: »A- 
ko ne budeš dobro učio, poslat 
ćemo te u šegrte!« N ije to što 
kažem fraziranje, im a i danas, 
na žalost, sijaset ljudi koji tako 
rezoniraju. Da čuđenje bude ve
će, takve se riječi ču ju  i od  o- 
nih koji zauzim aju izvjesne od
govorne položaje. Im a u  čitavo
me tome kom pleksnom  proble
m u mnogo tem a i tem ica o koji
m a bi trebalo  ponaosob pisati.
1 ne sam o pisati. Mi, eto, nem a
mo podršku ni u radnim  orga
nizacijam a, nem am o pomoć od 
organa prosvjete, kon tak t s ro
d iteljim a više je p u ta  uzaludan. 
Neću više duljiti, je r  je  možda 
za vas i ovo dosta. Kazat ću, m e
đutim , da ćemo se zalagati da 
prilikom  idućeg upisa u  prve 
razrede uvedem o p rijem n i ispit, 
pa ćem o na takav način osigu
ra ti Školu učenika u  privredi 
bar jednim  dijelom  od teškoća 
koje su joj već postale poslovi
čne i koje radn i kolektiv ni uz 
najbo lje  zalaganje i tm d  nije 
kadar ukloniti«.

Mladi Drnišani i 
njihovi problemi

Problem  generacija ne postoji 
u Drnišu. Postoje sam o pravil
na i nepravilna shvaćanja, te 
pravilna i nepravilna praksa. 
Različite p ro tivurječnosti od ra
žavaju se na mladog čovjeka. 
On im se »pokorava« ili ih  od
bacuje, ali svojstveno je  mladim  
ljudim a da traže i bolja rješe
n ja postojećih problem a. Mladi 
Drniša to  hoće i zalažu se na to
me velikom zadataku; ponekad 
se iznenade nekim  nepravilnim  
postupkom , ali nezaustavljivo 
idu naprijed . B rojkam a se neće
mo služiti, a one bi moglo go
voriti u  radnim  akcijam a, p re
davanjim a, u.spjehu, itd. Govorit 
ćemo o problem im a koji se mo- 
ž.da ne mogu prikazati brojem .

Nešto u  shvaćanjim a pojedi
nih prosvjetn ih  radn ika u 
odnosu na m lade ne va- 
laja. P raksa je  to potvrdila 
nekoliko puta. Priču o kvočki 
i pilićim a zaboravim o, iako ona 
im a au to ra  u  Drnišu. Spom eni
mo još da se jedan  nadobudni 
profesor »pobajao« m ladih i da 
je izjavio da im a osjećaj da ga 
oni žele razgolititi. Neki su se 
čak bunili na  predstavništvo 
om ladinaca u  različitim  situaci
jama. Drugi pate od odlikaša i 
misle da je  odlikaš i najbolji 
om ladinski rukovodilac. Treći 
misle da je  om ladinska organi
zacija sam o transm isija  odluka 
profesora i pojedinih skupova. 
Četvrti vide om ladince kao lju
de sposobne za zabavu i njeno 
organiziranje. N išta osobito 
novo ne kažemo ako ponovimo 
da za m lade u našem  društvu 
nem a tabua i da oduzim ati ide
ološki sm isao om ladinske o r
ganizacije znači postav lja ti se 
nasuprot svih naših načela i one 
i suviše citirane peda'goške po
stavke . . . »svestrana socijali
stička ličnost«. Tu rečenicu u 
Drnišu veom a često na svim 
skupovim a ponavljaju  p rosv je t
ni radnici i m nogim a nepozna
tim poznajete odm ah zvanje — 
čim  je  upotrijebe.

P rije  nekoliko m jeseci rasp i
sala je  S kupština općine n a tje 
čaj za jedno radno  m jesto . Na
tjecalo se osam  učenika koji su 
završili S rednju  ekonom sku 
školu. Pored odličnih i vrlo  do
brih, te  pored svoga stipendiste 
p rim ljen  je  učenik koji je  p ro
šao s dovoljnim  uspjehom , i to

na popravnom  ispitu. Takva 
rješen ja  unose pom etn ju  u m la
de ljude i ja sn o  je da oni žele 
da se tako  nešto ne ponovi. 
Đaci pu tn ic i sačin javaju  73 po
sto svih učenika srednjih  škola 
u Drnišu. P u tu ju  autobusom , bi
ciklom  1 — pješice. Oni su iz
loženi na  cesti nevrem enu do 
dolaska autobusa, ili pak sjede 
i po tr i sa ta  po  kavanam a. D ru
štvenih p ro sto rija  nem a. Da ne 
duljim o, oni nem aju  krova nad 
glavom u Drnišu, osim  gosto
prim stva. R ješen ja se naziru i 
Drniš ih m ora  naći za m lade 
ljude.

Politika stipend iran ja  je  tak
va da Savez om ladine nem a 
posebnog u tje ca ja  na  dodjelu 
stipendija ih  se to  zastupa for
malno sa jedn im  jiredstavnikom  
u K om isiji za stipendije. Dodje
la stipend ija  n ije  povlastica u- 
žeg kruga ljud i i one se ne sm i
ju  dodjeljivali iza zatvorenih 
vrata, gdje p risp ijeva ju  samo 
preporuKe za pojed inu  djecu. 
Doujela stipend ija  m ora  biti 
javna, uz na jš ire  učešće svih 
radnin  ljudi, a posebno om ladi
ne, pa  nam  se neće jav lja ti 
priče i is tin ite  usporedbe, koje 
ponekad svojim  sadržajem  ne 
idu na čast onih koji su ih  dodi
jelili i onih koji su ih  prim ili.

To su sam o neki problem i o- 
daDrani po značenju, i n ije  nam  
cilj da vršim o neka veća uopća
vanja, zaborav lja jući da postoje 
i slabosti kod po jed in ih  om la
dinaca. Ako završim o tim e da 
Općinski kom ite t Saveza om la
dine u  D rnišu nem a svojih  pro
s to rija  i da  je  d o tiran  za prošlu 
godinu sa 180.000 d in a ra  (i slo
vima: sto  osam deset tisuća di
nara), onda takav  završetak  iz
gleda otužan.

R adije budim o realn i i zak
ljučim o da se o  problem im a 
om ladine treba  m alo više po- 
razgovoriti. I dosad  je  to  činje
no. Ipak  je  po trebno  da  se up i
tamo: »Sta D rniš p ruža m Jadim 
ljudim a: »Sta p ru ža ju  i š ta  su 
do sada m ladi ljud i p ružili Dr
nišu?« Na to  zadnje p itan je  već 
se nadzire odgovor: en tuzija
zam, m ladenačku i isk renu  lju 
bav p rem a svem u što  imćuno, 
poruku  da se sa  dosadašnjom  
praksom  p o jed inaca zauvijek 
prekine. S lobodan G rubač

Od nas ne ovisi 
zopeslenosti

Na posljednjoj sjednici Privrednog vijeća Skupštine op
ćine Šibenik iznesen je podatak da je u radnim organizacijama 
šibenske komune 1964. godine radio samo jedan proizvođač 
više nego prethodne godine. Imajući na umu i taj podatak, po
sjetili smo Zavod za zapošljavanje radnika u Šibeniku i raz
govarali s direktorom DRAGOM RADEČIĆEM.

O nam  je  rekao da Zavod ne 
može direktno u tjeca ti na pove
ćan je zaposlenosti. M eđutim, 
neke m jere se u  tom  pogledu 
ipak poduzim aju. D osadašnjih 
godina, na p rim jer, Zavod za 
zapošljavanje davao je  beska
m atne zajm ove za o tvaran je no
vih radn ih  m jesta  na kojim a 
su se zapošljavale žene i inva- 
lidne osobe. S tom  praksom  će 
se i nastaviti. Ovih dana dat će 
se na oročenje 20 m ilijuna dina
ra i ta  će se sredstva također 
ko ristiti za o tvaran je novih 
radnih  m jesta . Iako do.sadašnja 
sredstva nisu om ogućavala ne
ku naročito  efikasnu in terven
ciju, činjenica je  da je u tom 
pogledu postignuto  zapaženih 
rezultata. Tako je, na prim jer, 
zahvaljujući takvoj nomoći Za
voda Tvornica tekstila »Ja- 
dranka« prošle godine zapoš
ljavala 60 žena više nego p re t
hodne godine. No. treba kaza
ti da se zadatak Zavoda ne 
svodi isključivo na d irek tno  o t
varanje no rih  radnih m jesta. 
U nadležnosti je te ustanove 
da, recim o, putem  praćenja 
k re tan ja  zaposlenosti i neza
poslenosti pruža potrebne po
datke odgovornim  društveno-po- 
Htičkim faktorim a u komuni, 
kako bi oni, u granicam a naših 
m ogućnosti i u  skladu s p o tre 

bam a privrede, u tjecali na rje 
šavanje problem atike nezapos
lenosti.

P itali sm o druga Radeči- 
ća: Koliko nam  je poz
nato, osobe koje se tre 
nutno vode kao nezapo
slene uglavnont su bez 
ikakvih kvalifikacija. No, 
i nekoliko osoba sa viso
kom stručnom  sprem om  
čeka da sf* zaposli. Sta 
biste nam  s tim u vezi 
mogli kazati?

— Među nezaposlenim a 14 po
sto su kvalificirani ili visoko
kvalificirani radnici ili odgo
varajući službenici. Svi ostali 
su nekvali^iciitrani, polukvalifi
cirani i om ladina sa nižom 
štručnom  sprem om . Od neza
poslenih sa višom stručnom  
sprem om  evidentirane su dvije 
nastavnice koje je nemoguće 
zaposliti u gradskim  školam a i 
jedan agronom.

Privrem eno nezaposlene oso
be jesu uglavnom žene, i, kako 
vidimo, bez petrebnih  kvalifi
kacija, pa ih u sadašnjem  tre
nutku nije lako zaposliti. Među
tim, postavlja se p itanje: Sta bi 
trebalo uraditi da bi se mogao 
zaposliti veći broj ženske rad
ne snage? Ne bi li, možda, u 
tom  cilju  trebalo prići unapre-

pouećanle
đenju  izvjesnih grana privrede? 
Drug Radečić drži da je  neraz
vijenosti turizm a i ugostitelj
stva glavni razlog za m inim a
lan broj zaposlenih žena. Doda
ju li se tom e zasta rje la  shva
ćan ja i nestručnost žena, je r  
svega 3 posto ih im a neke kva
lifikacije, situacija  posta je  ja s 
nija. Eto, da sam o to spom ene
mo: u šibenskoj kom uni nem a 
ni jedne žene strugara , finome- 
haničara, u rara, glodača, elek
tričara, konduktera, i tom e slič
no. Im a li se i to  n a  umu, 
očito je  da već jednom  treba  
početi razb ija ti nesuvrem ena 
shvaćanja i shodno tom e razvi
ja ti uslužne d jelatnosti.

U toku razgovora obaviješte
ni sm o da je Zavod za zapoš
ljavanje radn ika u Šibeniku u 
prošloj godini na ime naknade 
nekim  kategorijam a privrem e
no nezaposlenih izdao 12 m ili
juna i 750 tisuća dinara. Isto 
vrem eno za zdravstvenu zaštitu  
iz-dano je  3 m ilijuna i 650 tisu
ća dinara. Ta sredstva Zavod 
dobiva od doprinosa zaposlenih 
radnika.

Im ate li teškoća prilikom  
zapošljavanja invalida i 
da li u  tom pogledu priv
redne i ostale radne orga
nizacije zauzim aju pravi

lan  stav? — p ita li sm o 
D. Radečića.

— Budući da im am o poteško
ća i p rilikom  zapošljavanja 
zdravih osoba, ne može vas 
iznenaditi čin jenica da su spo
m enute teškoće, kad su u  p ita 
n ju  invalidne osobe, znatno ve
će. Teškoće su  još veće kad  se 
zna da većina invalidndh osoba 
nem a po trebn ih  kvalifikacija, 
da su  to  uglavnom  s ta rije  oso
be, a  po red  toga i p rivreda 
u procesu proizvodnje stvara 
nove invalide rade. M eđutim , 
treb a  zabilježiti da im a slučajeva 
da se na invalidne ospbe prilikom  

zapošljavanja gleda kao na  li
ca nesposobna za bilo ko ji rad 
To, naravno, n ije  tačno. Dapače, 
žalosno je  i ponekad zabrin ja
vajuće.

In teresira lo  nas je  da li p ri
likom zapošljavanja privredne 
i druge radne organizacije uzi
m aju  osobe koje im  u p u ti Za
vod za zapošljavanje ili se, mož
da, već unaprijed  p ronađu  oso
be pa  se tek onda traži od Za
voda da iste  u pu ti na  rad . Oba
viješteni sm o da je  do sada 
bilo malo slučajeva službe za
pošljavanja, i to  uglavnom  od 
strane na jm an jih  radn ih  orga
nizaciji i financiran ju  zapošlja- 
ja n ja  Osnovnog zakona o orga
nizaciji i financiran je zapošlja
vanja Zavodi za zapošljavanje 
radnika b it će u  prvom  redu 
stručne ustanove. N jim a će se 
obraćati nczriposlerji i p riv reda 
adekvatno uslugam a koje će im 
zavod m oći pružiti.

fskurzija studenata u Italiju
G rupa studenata Pedagoške 

akadem ije u Šibeniku o lpm a! 
će početkom  tra \'n ja  o. g. na 
naučnu ekskurziju  u Italiju. 
S tudenti će posjetiti Bolonju, 
Napulj, T rst, Veneciju, Ankonu, 
Rinv i još neka m an ja m jesta.

Ta će ekskurzija om ogućili

kandidatim a da vide ono o če
m u su teoretski učili na K ate
dri za h isto riju  i geografiju.

Na pu tu  po Ita liji studente će 
predvoditi p rofesor historije 
Tomislav Erak, a sva ostala o r
ganizacija povjerena le T uri
stičkom  poduzeću »Putnik«.
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Dobrovoljno vatrogasno društvo

Još uvijek bez društvenih prostorija
šibensko Dobrovoljno vatrogasno društvo ubraja se me

đu najstarije institucije te vrste na području Hrvatske. Ono je 
naročito u poslijeratnom razdoblju zabilježilo veoma zapažene 
rezultate. Ne samo u vatrogasnoj preventivi nego i u spašava
nju Imovine građana i društva u cjelini. U prošloj godini zacr
tani plan rada u dobroj mjeri je realiziran. Uglavnom zbog 
objektivnih, a djelomično i zbog subjektivnih razloga neki od 
planiranih zadataka nisu mogli biti izvršeni. To je održavanje 
tečaja i završnih ispita za ispitane vatrogasce i to da što veći 
broj radnih organizacija šibenske komune postane podupiru- 
ćim članovima ovoga društva.

Po masovnosti i aktivnostima ši
bensko Vatrogasno društvo jedno 
je od najboljih u Dalmaciji. To 
su očito pokazala kotarska tak
mičenja koja se održavaju je
danput godišnje. Šibenski su se 
vatrogasci takmičiti u svim ka
tegorijama. Od 1962. godine do 
danas DVD Šibenik osvojilo je 
dva puta prvo mjesto u senior
skoj kategoriji, a pioniri redovi
to drže primat. Največi uspjeli 
postigli su seniori kada su se 
1962. godine plasirali na trećem 
mjestu u  Republici.

Društvo u svom sastavu već 
nekoliko godina ima proCesio- 
nalnu vatrogasnu jedinicu, veo
ma tehnički opremljenu i struč
no spiosobnu za velike zadatke. 
Njeno osoblje zajedno sa čla
novima DVD tijesno surađuje 
uvijek kad se to ukaže potreba. 
Oni nose glavni teret vatrogas
ne operative u šibenskoj komu
ni. Međutim, kod večih akcija, 
pogotovo kod šumskih požara, 
Profesionalna vatrogasna jedi
nica ne bi mogla uspješno in
tervenirati, pa joj je upravo 
zbog toga pomoć članova DVD 
i te kako potrebna. Društvo, o- 
sim u požarnim akcijama, su
djeluje i u  drugim aktivnosti

ma. Tako je ešalon vatrogasaca 
svih kategorija učestvovao na 
prošlogodišnjoj paradi uz Dan 
mladosti zatim pri dočeku i is- 
piraćaju štafeta mladosti i u diu- 
gim manifestacijama.

Dobrovoljno vatrogasno dru
štvo danas nije u stanju da po
stigne još veće rezultate u svome 
djelovanju upravo zato što ne ras
polaže novčanim sredstvima i dru
štvenim prostorijama. U tome 
leži i glavna smetnja daljnjem 
omasovljenju društva iz redova 
omladine. Ni društveni dom, 
građen prije rata, ne odgovara 
zahtjevima vatrogasne službe. 
Estetski izgled i funkcionalnost 
doma također nisu adekvatni 
današnjim potrebama. Pomanj
kanje dnaštvenih prostorija 
predstavlja problem broj jedan 
i njega je potrebno što prije riješi
ti. Izvjesni popravci na domu izvr
šeni su lanjske godine, ali oni 
nisu dali očekivane rezultate, 
jer i danas, za vrijeme kišnih 
dana, krov propušta vodu. U 
vezi s tim, potrebno je jače 
angažiranje svih odgovarajućih 
faktora u komuni da bi se dru
štvu omogućio što normalniji 
rad.

K n in
DIZELKE DOZRELE ZA GE
NERALNI REMONT
Dizel-lokomotive proizvodnje 

»Generals-Motors«-a one »naj
starije« što voze našim pruga
ma, imaju već četiri godine. 
A to znači da su prevalile pri
lično visoku kilometražu. Radi 
li se o granici preko 700.000 
kilometara, potrebno ih je pod
vrgnuti generalnom remontu. 
Remonteri na tome rade. I sve ide 
dobro ako se raspolaže potreb
nim rezervnim dijelovima. Tre
nutno je takva situacija da re
zervnih dijelova nema u izo
bilju. Postojeći stokovi rezervi 
nisu dovoljni za toliki broj 
lokomotiva koje su dozrele ili 
će uskoro dozreti za remont.

Dosad je  u  kninskom depou 
izvršena generalna opravka na 
pet dizel-lokomotiva 2TP Knin 
i na dvjema dijeikama ŽTP Za
greb, čak u rekordnom vreme
nu od 20 dana. ___

I kao prije četiri godine, kad 
je kninski depo izvršio značaj
nu ulogu na prihvatu novih loko
motiva i školovanju prvih ka
drova za dizel-vuču, tako se i 
sada rem ontira iz toga depoa 
nalaze pred važnim zadatkom,

da obave generalne opravke na 
ostalim dizcl-lokomotivama ZTP 
Knin i drugih željezničkih po
duzeća, ako zatraže njihovu 
pomoć.

Ali, ako se želi da diselkc 
sigurno voze, onda remonteri- 
ma treba obezbijediti i odgo
varajuće rezervne dijelove iz 
uvoza, u  interesu željeznice i 
čitave naše privrede.

PANEL-DISKUSIJA O REU-
MATSKIM BOLESTIMA

Podružnica Zbora liječnika 
Hrvatske — Knin organizirala 
je prošle subote, 13. ožujka, 
stručni sastanak liječnika s po
dručja jednog dijela Dalmacije 
i nekih susjednih gradova Like 
i Bosne o reumatskim bolesti
ma. U prisustvu 65 liječnika 
vođena je panel-diskusija u ko
joj su sudjelovali istaknuti re- 
umatolozi iz Zagreba, T. Diir- 
rigl, Lj. Mezulić, S. Androić i 
M. Vitauš, liječnici Zavoda za 
reumatske bolesti »Dr Dora Fi- 
lipović«. Izlaganja zagrebačkih 
liječnika bila su popraćena 
projekcijama. Za sve učesnike 
taj je sastanak bio veoma kori
stan. (AM)

Dva starohrvatska spO' 
menika sve više 
propadaju

Šibenik nesumnjivo spada u 
red najbogatijih gradova na ja 
dranskoj obah po broju kultur
no- historijskih spomenika. Go
tovo nema zgrade u starom di- 

: g' 'da koja u sebi ne čuva 
iz. prošlosti, bilo da se radi 

V. ft bu, dvorištima, bunarima i 
s'.iCiio. Mnogi su spomenici uni
šteni ili oštećeni u toku prošlog 
rata i neki su od njih kasnije 
restaurirani. Međutim, u pos
ljednje vrijeme sve je manje 
brige u očuvanju bogate kultur
ne baštine. Dakako, i prije je 
bilo riječi o osnivanju Zavoda 
za zaštitu spomenika, ali od to
ga se dalje nije pošlo.

U vrlo zapuštenom stanju na
laze se dva starohrvatska objek
ta koja datiraju još iz ranoga 
srednjeg vijeka. To su u predje
lu Gorice narušeni zidovi crk
vice Sv. Ante i crkvica Sv. Juli- 
jana u Ulici Nikole Njeguša. Na 
prvospomenutom objektu pres
lice iznad pročelja je nestalo, 
a krov je većim dijelom pro
pao. Ovaj objekt ima burnu 
prošlost i interesantan je iz više 
razloga. Podignut je na početku 
12. stoljeća. Poslije rušenja Bio
grada 1126. godine izbjeglice su 
se preselile uz gradske zidine u 
^Šibeniku, blizu crkvice Sv. An-

ProSlogodišnja dotacija od 400 
tisuća dinara što ju je dinštvo 
dobilo od Skupštine općine Ši
benik i isto toliko sredstava od 
usluga obavljenih nekim radnim 
organizacijama bili šu i suviše 
mali, tek dovoljni za nabavku 
vatrogasnih uniformi i podmi
renje troškova u organiziranju 
takmičenja i vježbi. Dru
štvo nije raspolagalo ni 
sa jednim dinarom da bi u-

potpunilo vatrogasnu opremu 
ili pak obogatilo društveni ži
vot. Iako skromnih mogućnosti, 
društvo je ipak prošle godine 
pružilo stručno - tehničku po
moć drugim dobrovoljnim i in
dustrijskim vatrogasnim društ
vima. Ta pomoć naročito je bi
la efikasna na usavršavanju 
protupožarne zaštite i vatrogas
ne službe uopće (Primošten i 
Skradin).

Oseka Snimio: J. Celar

TVRĐAVA SVETA ANA

te, koja se prije nazivala Sv. 
Krševana. Taj je objekt više pu
ca bio nadograđivan i konačno 
je dobio svoj oblik u srednjem 
vijeku. Najznačajnija restaura
cija izvršena je 1438. godine, 
kada je bio isklesan vrlo zanim
ljivi prag nadvratnjak sa relje
fom dvaju pobratima, članova 
bratovštine Gospe od milosrđa, 
koji kleče pred. mnogogramom 
SMV. Taj se reljef danas čuva 
u Muzeju grada Šibenika. Među 
najinteresantnije detalje spada
ju presvođena polukružna apsi
da i grčki križ. kao prozorčić, 
koji je ugrađen na pročelju. 
Takav križ. pi'edstavlja raritet u 
ovim krajevima.

U sličnom slanju nalazi se i 
crkvica Sv. .ulijana od koje je 
ostao samo vanjski zid sa nez
natnim tragovima na pročelju. 
Kad se tome doda čitav niz 
zapuštenih ili oštećenih sred
njovjekovnih palača, dvorišta, 
portala, bunara i grobova, koji 
se na bilo kakav način nado
građuju ili adaptiraju, onda se 
nameće potreba za postojanjem 
takve ustanove koja će vršiti 
nadzor i radove na konzervira
nju vrijednih kullurno-historij- 
skih spomenika.

Na strm oj klisuri, oko sedam deset m etara  iznad m or
ske površine, nalazi se na js ta rija  tvrđava u Šibeniku — tvr
đava Sveta Ana. P rije su je  zvali u tvrda Svetog Mihovila, 
po kojoj je i sam grad zvan: »castrum  saneti Michaelis«. U 
tvrđavi je  bila m alena crkva Sv. Mihovila, zaštitn ika građa, 
bez sum nje n a js ta rija  u  Šibeniku, ali danas nem a ni traga 
od nje. Tu je  crkvicu 1107. godine pohodio hrvatsko-ugarski 
kralj Koloman, a v jero jatno  i p rije  toga ostali h rvatsk i k ra
ljevi ko ji su boravili u  Š ibeniku — K rešim ir, S tjepan  i 
D m itar Zvonimir.

Sam a je tvrđava bila mnogo pu ta  rušena i ponovo podi
zana, tako da se danas na njoj nalaze sam o zidovi novijeg 
vrem ena — s k ra ja  18. stoljeća.

Prvi je  p u t tvrđavu i sam  grad porušio  m letački dužd 
Ordelafo Faliero 1117. godine, a kasnije — 1378. — ju  je 
razorjo m letački adm iral Vetor Pisani. I sam i su je  Šiben
čani rušili, i to  1412. godine, prem a ugovoru sa Mlečanima, 
kad je  Š ibenik definitivno popao pod njihovu vlast, ali je 
sam a Venecija ponovo podigla tvrđavu rad i njezina velikog 
značaja.

U noći izm eđu 14. i 15. veljače 1663. godine udario  je 
grom  u  baru tan u  na tvrđavi, pa je  ona dobrim  dijelom  bila 
razorena, ali je  iste godine obnovljena. Ponovni udarac gro
m a u baru tanu , ovog p u ta  21. kolovoza 1752. godine, imao 
je  težih posljedica: osim  sam e tvrđave stradao  je čitav gor
n ji dio grada i dio Doca; legenda dodaje da su kom adi ka
m enja i ljudsk ih  tije la  — p rs ti sa p rs ten jem  — padali po 
čitavom  gradu, čak i na M artinsku!

Tem eljiti popravak tvrđave vršio se 1759— 1761. godine, 
da bi se do danas uglavnom sačuvala u tom  opsegu, a  p red  
prvi svjetski ra t je  na njo j podignuta sem aforska stanica 
koja još i danas služi svrsi, tj. sigurnosti plovidbe šibenskim  
kanalom.

Postojali su planovi, napravljeni su čak i nacrti, po ko
jim a bi se na tvrđavi Svete Ane podigla lje tn a  pozornica, a 
podno nje, na današnjem  groblju, park , što bi uvelike priv
lačilo i Š ibenčane i turiste .

IVAN JURIĆ, SEKRETAR 
OPĆINSKOG KOMITETA SK 
DRNIŠ:

- RAZRAČUNAVANJE 
SA SVIM 
SLABOSTIMA

Kao četvrti, listu delegata 
drniških komunista za Peti 

kongres SKH zaključuje sekret 
ar Općinskog komiteta SK u 
Drnišu IVAN JURIĆ. Za sekreta 
ra je izabran prošlog ljeta na 
Općinskoj konferenciji, a na tu 
dužnost je došao kao apsolvent 

Visoke upravne škole Zagreb. 
Rođen je u Prugovu 1928, a član 
je SK od 1945.

Na Izvanrednoj općinskoj 
konferenciji SK Drniša bila 

je ispisana parola: »Ujedinimo 
snage na provođenju odluka Os
mog kongresa SKJ.« U čemu 
je drniška aktuelnost ove paro
le?

— Aktivno praćenje i uklju
čivanje članstva SK i građana u 
tok rada, a prema odlukama 
Osmog kongresa, dovelo je u 
organizacijama do vrlo živih 
diskusija koje su vezane za 
priovodenje tih odluka.Te diskusi
je  su izimjele na površinu i razna 
gledanja koja odudaraju od 
kongresnih odluka. Nosioci tak
vih diskusija su i neki članovi 
SK. Ti su drugovi »oduševlje
ni« s Kongresom i njegovim 
odlukama, a odluke tumače 
na raznorazne načine.

U pAtanjjma preraspodjele i 
decentralizacije, proširene re
produkcije na riječima se slažu 
da je to dobro, ali Ui je strah 
d.a li če neposredni proizvođači 
moći, s obzirom na svoju zre
lost, voditi pravilnu politiku kod 
raspodjele tih sredstava.

U pitanju raspodjele prema 
radu unutar radnog kolektiva 
oni su na riječima za raspodjelu, 
ali je u  praksi ne provode, prav
dajući to kako je  nemoguće to 
provesti, ističući kojekakve raz
loge.

U pitanjim a kadrovske politi
ke na riječima su za politiku 
kakvu je  Kongres zacrtao, ali u 
praksi su za raspored kadrova 
na stari način.

Takva je situacija i kod rota
cije i reizbomosti, a u praksi, 
kad se to njih tiče, pronalaze 
razna opravdanja da se to ne 
sprovode. O svim navedenim 
pitanjim a došlo je do jače po-, 
larizacije snaga u  redpvima 
SK. To ne predstavlja neki 
poseban problem u procesu 
diskusija oko izgrađivanja 
stavova, jer je došlo do jačeg 
oslobođanja m išljenja i slobod
nijeg izražavanja, što predstav
lja novi kvalitet. Međutim, na
kon usvojenih stavova u  organi
zacijama i Komitetu, jedan 
manji broj članova SK tumači 
te stavove na svoj način, onako 
kako im to odgovara, što dovo
di do izvjesnog nejedinstva u 
redovima SK. U tom je  aktuel
nost ispisane parole na izvan
rednoj konferenciji.

Šta čini prve rezultate komu
nista drniške opčine koji su 
evidentirani poslije V III kon
gresa SKJ?

— Mislim da sam na  ̂to pi
tanje djelomično odgovorio od
govorom na prvo pitanje, a to 
je šire oslobađanje članova i 
ostalih radnih ljudi, koji sada 
masovnije i slobodnije istupaju 
u organizacijama, društvenog 
i radničkog upravljanja, drugim 
društveno - političkim organi
zacijama, boreći se na taj 
način za sprovođenje odluka 
Osmog kongresa. Osjeća se ta 
ko jača kritika svih negativnih 
pojava i jedinstveniji zahtjevi 
za razračunavanje sa svim sla
bostima. Na ovom planu dola
zi do jačeg jedinstva organiza
cija ŠK i cjelokupnog član
stva, što stvara preduvjete za 
još aktivniju i jedinstveniju 
Ijorbu na sprovođenju kongres
nih odluka u čitavom mehaniz
mu društvenog i radničkog u- 
pravljanja. Upravo ta aktiv
nost će dovesti do jačeg akcio- 
nog jedinstva komunista drni
ške općine.

Koje su specifičnosti u radu 
osnovnih organizacija SK na 
selu, u poduzeću, rudniku, u 
gradu? Koje su im zajedničke 
sličnosti, a koje su im poseb
nosti?

— Dok se organizacije SK na 
selu uglavnom bave komunal
nim problemima, životom i ra
dom ljudi na selu, problemima 
poljoprivredne proizvodnje, na

činom organiziranja kroz aktive 
i organizacije i njihovu djelova
nju kroz organizacije SSRN, u 
radnim organizacijama glavna 
je preokupacija komunista na 
afirmaciji radničkog upravlja
nja, na podizanju produktivno
sti i proizvodnje, a s tim u vezi 
i na povećanju osobnih dohoda
ka. Da bi se ti problemi riješili, 
komunisti se bore za uključiva
nje svakog proizvođača, cijelog 
kolektiva. Organizacije SK i 
u drugom rudniku im aju ipak 
svojih specifičnosti. U Rudniku 
mrkog uglja u Siveriću postoji 
problem organiziranja komuni
sta, s obzirom da u poduzeću 
postoji jedinstven organ uprav
ljanja, jedinstvena organizacija 
sindikata, dok su komunisti or
ganizirani u orgćmizacijama ko
je djeluju po pogonima. Iako 
postoji Rudarski komitet, rad 
oranizacija je otežan zbog rada 
po smjenama i organizacija po 
pogonima, što otežava rad  orga
nizacije kao cjeline kod sprovo- 
đenja jedinstvene politike unu
tar kolektiva. U Boksitnim rud
nicima u Drnišu problem orga
niziranje je slična kao i u sive- 
rićkom rudniku. Poseban pro
blem u ovom rudniku, kojim 
se organizacija bavi u posljed
nje dvije godine, je  poslovanje 
poduzeća i gubitaka koji su 
nastali, što je dovelo do otpu
štanja većeg broja radnika i 
neizvjesnosti na koji će se na
čin razriješiti čitav problem. 
Problem teritorijalnih organi
zacija u Drnišu je kao i u d ru
gim gradovima. Teško se snala
ze u postavlj,anju problema, ne
ma sadržaja rada, je r  su proble
mi grada jedinstveni, a  postoje 
četiri organzacije u  kojim a dje
luju i rade komunisti iz raznih 
ustanova. Formiranjem organi- 
nacija u  ustanovama, koje pred
stoje, i smanjenjem broja teri
torijalnih organizacija, vjerujem 
da će i rad  tih  organizacija o- 
živjeti. Teritorijalne organdzar 
čije, kao i one na selu, još uvi
jek su opterećene diskusijom o 
organizacionim problemima: 
plaćanju članarine, dolasku na 
sastanke, uvidu u  djelovanje 
komunista u  drugim organima, 
što se ne može reći za organi
zacije u poduzećima.

Koju biste osnovnu organiza
ciju SK naročito istakli i u če
mu se ogleda uspješan rad nje
nih članova?

— Možda bi daleko lakše bilo 
odgovoriti: koja je organizacija 
najslabija, ali i pored toga za- 
paža se jača aktivnost, a naro
čito poslije Osmog kongresa 
SKJ, u  organizacijama u Uneši- 
ču, građevnom poduzeću »U- 
darnik«. Četvrtoj teritorijalnoj 
u Drnišu, Kamenolomu i još ne
kima.

Šta očekujete od Petog kon
gresa SKH? Ako budete govorili 
na njemu, šta će biti tema Va
še diskusije?

— Vjerujem da će Peti kon
gres SKH, koji će se uskoro 
održati, koji če nakon analizira
nja rada i aktivnosti komunista 
SRH u  periodu od prošlog kon
gresa, imajući u vidu odluke 
Osmog kongresa SK„ u svojim 
zaključcima i odlukama kon- 
kretizirati daljnje zadatke Sa
veza komunista Hrvatske na 
sprovođenju odluka Osmog kon
gresa SKH. Ukoliko se odlučim 
za diskusiju, tem a m oje disku
sije bit će: položaj nerazvijenih 
područja, njihovi problemi i 
obaveze Republike i razvijenih 
područja u  rješavanju problema 
na prevazilaženju zaostalosti o- 
vih područja i njihovu uključi
vanju u ubrzanu socijalističku 
izgradnju. To pitanje smatram 
aktuelnim, jer. se i poslije odr
žanog Osmog kongresa, iako je 
vrijeme kratko, ne osjeća jača 
intervencija Republike i razvi
jenijih područja na pomoći u 
otklanjanju posljedica nerazvi
jenosti. Kako je to vidljivo i 
kroz našu štampu, i oni razvije
niji žele se prikazati kako su 
nerazvijeni, o čemu se i u Sa
boru raspravljalo, pa mislim da 
se u tim sredinama nije počela 
da jače izgrađuje svijest o soli
darnosti na pružanju pomoći 
nerazvijenim područjima, (c)



PISMO PRIVREDNOM VIJEĆU SKUPŠTINE OPĆINE ŠIBENIK I REDAKCIJI „ŠIBENSKOG LlSTA“

a nam zbog toga mladi ne bi prigovarali
Na zajedničkom sastanku, održanom 24. II o. g. Tvornički 

odbor sindikata i Tvornički odbor za rekreaciju TLM »Boris 
Kidrič« razmatrali su pitanje organizacije, sredstava i metoda 
koje bi trebalo primijeniti da se postigne odgovarajući odmor 
radnika, te o tome kako da se u život radnika unese što više 
elemenata korisnog odmaranja, razonode i kulturnog načina 
življenja, pa su u vezi toga uputili pismo Privrednom vijeću 
Skupštine općine Šibenik i redakciji »Šibenskog lista«. To pis
mo donosima u cjelini.

Dragi drugovi!
Nagli razvitak industrije u 

našoj komuni stvorio je i stva
ra ekonomske bogatstvo i uvje
te za stalno povećanje standar
da radnih ljudi. Radnik treba 
da bude centar pažnje. Njegovo 
zdravstveno stanje, radni elan, 
borba za visoku produktivnost i 
stav radnika prema radu jesu 
faktori o kojima treba voditi 
računa.

Za našeg radnog čovjeka pi
tanje rekreacije nije samo pro
blem odmaranja i razonode, već 
rekreacije raznovrsnim aktivno
stima ima zadatak humanizaci
je rada, stvaranja zdravih me
đuljudskih odnosa, stjecanje 
kulturno - umjetničkog sazna
nja, umijeća, potreba, navika i 
drugo. DaN bi sve navedeno do
šlo do izražaja, u prvom redu 
potrebni su nam odgovarajući

Koliko radnici iitoju ?
Prošle je godine šibenska Narodna biblioteka imala oko 

15.000 članova. Od tog broja radnika je bilo 67 (i slovima — 
šezdeset i sedam). U toku godine oni su pročitali 896 knjiga. 
Na policama te biblioteke nalazi se oko 18 tisuća knjiga. U bi
blioteci Općinskog sindikalnog vijeća evidentirano je blizu 200 
članova. Osamdesetorica su radnici. Biblioteka ima oko 4.500 
knjiga. Tim podacima dodat ćemo još jedan: u šibenskoj ko
muni zaposleno je više od 19.000 osoba. Može se pretpostaviti 
da su četiri petine direktni proizvođači. Iz toga nije teško zak
ljučiti da radnici malo čitaju. Direktni proizvođači, dakle, ne 
koriste knjižne fondove dviju biblioteka.

Možda će se neko zapitati: A 
kako stoji stvar s bibliotekama 
u radnim organizacijama? Valj
da i tam o ima knjiga i radnici 
baš i ne m oraju biti isključivo 
upućeni na gradske knjižnice?

Situacija, međutim, ni tamo 
nije ružičasta. O tome smo se 
obavijestili u samim privred
nim organizacijama. U TLM 
»Boris Kidrič« postoji bibliote
ka, ali je popunjena većinom 
stručnom i ekonomsko - pohtič- 
kom literaturom. Na lijepo štivo 
otpada nešto više od 900 knjiga. 
No, taj fond nije nabavljan 
stručno. I malo ga se koristi. 
Inform irani smo da knjižni 
fond koriste gotovo isključivb 
radnici koji p>ohađaju seminare 

tečajeve. Čak ni u tako veli
kom kolektivu nije shvaćena 
važnost knjiga. Knjige se izdaju 
f>ovremeno, stalnog bibliotekara 
[tema.

U tekstilnoj tvornici »Jadran- 
ca« priručna biblioteka broji 
;ek 150 knjiga. Obaviješteni 
;mo da radnici jrokazuju interes 
:a lijepo štivo, ah se knjige 
lopće ne nabavljaju. U »Velimi- 
Ti Skorpiku« biblioteka ima o- 
co 400 knjiga. Radnici je kori

ste. Knjižni fond, međutim, nije 
reprezentativan. U Tvornici e- 
lektroda i ferolegura postoji 
m inijaturna biblioteka. Među
tim, knjige trenutno nitko ne

o g l e d a l o

izdaje. Interes za lijepo štivo 
postoji. Uskoro će kolektiv ima
ti bibliotekara.

U ostalim radnim organizaci
jama, u prvom redu privred
nim o nekom knjižnom fondu 
ne može biti uopće govora. O 
tome nitko ne vodi brigu.

Na dnevnom redu^' sastanaka 
organa upravljanja i društveno- 
pK)litičkih organizacija — nikad 
se do sada nije našlo mjesta 
za razgovor o knjizi.

Ta konstatacija zapanjuje. Da 
bi proizvođač postao u  pravom 
smislu i upravljač, on mora 
stjecati nova znanja. Dobit će 
ih dobrano putem knjige.

Na nju se, međutim, ne troše 
novci. Kad je riječ o raznim 
slikarskim mazarijama, novci 
se, na žalost, brzo pronađu. U 
posljednjih pet godina (kako 
nagovještavaju neki izvori) ši
benske su radne organizacije 
otkupile raznih slika u vrijed
nosti većoj od tri milijuna dina
ra. Te slike, uglavnom bezvrije
dne nazoviamaterske tvorevine, 
više iznad stolova u kancelarija
ma. Rijetko ih koji radnik i po
glede.

Knjigu bi, uvjereni smo, dra
ge volje pročitao. Međutim, nit
ko mu je ne nudi, nije se na 
nju priviknuo, a interes većine 
ne ide dalje od raznoraznih 
iks-romana i slične šundarije.

\^j eca
D jetin jstvo  je  na jljep ši dio života!
— Evo ti 200 d in ara  pa se lijepo podšišaj — reče otac 

sinu i o tp ra ti ga do brijačnice. A onda ravno kući. Je si li 
me razum io?

— Jesam , ta ta  — reče m ališan.
Kad je o tac došao kući, na ručak, sinčić m u priđe i 

ispravi se p red  n jim  kao vojnik.
— Pogledaj, ta ta, jesam  li ti sada ljepši?
— Hm, nisam  ni p rim jetio , oprosti! — reče tata, a za

tim  ga nešto štrcnu .
Mali je  bio taku podšišan da mu je  glava naličila na 

oštećeno stepenište. Maloga nije htio  uznem irivati, p rem da 
je bio ozlojeđen i pom alo bijesan.

— Pa . . . nisi mi loš, dijete! — reče otac čvrsto  stežući 
šaku i zube.

Ispričao sam  vam  ovo zato da vidite kako se odrasli lju 
di ponašaju prem a djeci. Kao da ti mali ljudi, ta naša ra 
dost i te naše brige, ne zaslužuju tre tm an  čovjeka. Ravno 
podšišanu kosu želi da ima i dijete, bez obzira na dob, na 
društveni položaj rod ite lja , na . . .? S isanje osta je  šišanje 
i uvijek (b a r  za sada) i za svakoga sto ji d \ije  stotine. Dje
čak neće otići na ples, ali će zato sići u d \'o rište  da se igra 
sa svojim v ršn jacim a i v ršn jak in jam a. I ne želi da m u se 
nitko ruga. da ga om alovažava zbog nečije n csa \je s ti i povr
šnosti. Ovo sa šišan jem  n ije  jedin i i usam ljeni slučaj ne
ljudskog odnosa prem a d je te tu  —■ po n arastu  m alom  čovje
ku. Pošaljete li d ije te  da vam  kupi kruh, donije t će vam 
l\rd u  štrucu, povjerite  li m u da vam kupi meso, donijet će 
desetak dekagram a m anje, stane li d ije te  u »rep« za kino- 
karte  bit će izbačeno iz reda . . .

I tako dalje.
Budimo, ako ne više, onda b ar podjednako  obazrivi pre

ma djeci kao i p rem a odraslim a. MARIN

tereni. A njih nema. I ovo malo 
što bi.smo mogli koristiti daju 
se i upotrebljavaju u druge 
svrhe.

U neposrednoj blizini naše 
tvornice nalazi se lijepi i pri
kladni teren, koji bi bio idealan 
za uređenje rckreacionog cen
tra. Taj teren odnosi se na ex 
rezalište i njegovu okolinu. Me
đutim, kako smo upoznati, taj 
teren je dodijeljen zanatskom 
poduzeću »Dane Rončević«, koje 
je već i započelo sa izgradnjom 
svojih objekata na istom. Zna
mo i potpuno razumijemo po
trebe izgradnje spomenutog po
duzeća, ali nam nikako nije jas
no zašto je  isto dobilo lokaciju 
uz more, tako reći na terenu 
koji se uz minimalne troškove 
mogao urediti za kupanje, od
mor i razonodu radnih ljudi 
našega grada. Zašto se lokacija 
poduzeća »Dane Rončević« nije 
dala dalje od mora, na nekome 
drugom mjestu, odnosno terenu 
— kojih oko našega grada ima 
napretek?

Radnici našeg kolektiva, ako 
ubrojimo i članove njihovih 
obitelji, sačinjavaju jednu tre
ćinu stanovništva našega grada. 
Oni kao ostali građani Šibenika 
nemaju rekracionih centara. Mi 
vas razumijemo i uviđamo ob
jektivne poteškoće na koje nai
lazite prilikom odobravanja lo
kacija, s obzirom na specifič
nosti terena na kojima se nala
zi naša tvornica i naš grad, ali 
i pored toga ni u kom slučaju 
ne možemo biti zadovoljni sa 
današnjim stanjem  kad je riječ 
o aktivnom odmoru i razonodi.

Da bismo stvorili što bolje 
uvjete za život i rad, kako rad
nika našega kolektiva, tako i 
ostalih građana grada, podjed
naka je  uloga društvenih i po

litičkih organa naše tvornice i 
našega grada.

Mi vas upozoravamo i naijep- 
še molimo da strogo vodite i'a- 
čuna o izdavanju lokacija na 
terenima koji mogu služiti kao 
rekreacioni centri. Moramo \odi- 
ti računa o tome da nam mladi 
u dogledno vrijeme nc bi pri
govarali zbog toga što su naj
ljepši predjeli i okolica našega 
grada zauzeti industrijskim ob
jektima. Ne bi bilo lijepo kad 
bismo za 10-ak godina morali 
rušiti ono što sada radimo, a 
još uvijek imamo vremena da 
lociramo industrijske objekte 
ondje gdje im je mjesto, a mo
re i obalu da ostavimo za izle
te, kupališta i vikende naših 
građana, koji iz dana u dan 
pokazuju sve veći nteres za pre
djele REZALIŠTE - BRODARI
CA.

Vjertij'emo da ćete pravilno 
shvatiti naša nastojanja i da 
ćemo stvoriti zajedničke mo
gućnosti u našoj okolici da gra
đani, koji to žele, a njih je \t 1o 
velik broj, nađu sebe u bilo 
kojem odbliku odmora.

Mi vas, drugovi, najljepše 
molimo da ponovo preispitate 
već donesenu odluku o dodije
ljenoj lokaciji poduzeća »Dane 
Rončević«, te da zajedničkim 
snagama priđemo radu i radnim 
ljudima našega grada pružimo 
sve mogućnosti da svoje slobo
dno vrijeme iskoriste za od
mor, te da im rekreacioni cen
tri pruže zdravu i ugodnu zaba
vu.

Primite drugarske pozdrave!
Za tvornički odbor sindikata: 

predsjednik Mišo Jurićev
Za tvornički odbor za rekre

aciju:
predsjednik Milivoj Vuletić

Gradi se užurbano
Radovi na Magistrali privode 

se kraju.
Ipak još nije sve gotovo. O- 

staje nedovršeno nekoliko većih 
objekata, od kojih se posebno 
ističe veliki most u šibenskom 
kanalu. Ne kažemo to samo fi
gurativno, je r su zaista »sve 
oči uprte prema mostu«. Građa
ni i putnici, pa već i rijetki 
turisti, pokazuju u pravcu 
kanala i interesiraju se za gra
dnju toga velikog objekta. Na 
njemu se radi od proljeća proš
le godine. I u najhladnijim 
danima poslovi nisu prestajali. 
Iako kanal još uvijek možemo 
premostiti« samo okom, radovi 
na njemu ipak su dobro odmak
li. S jedne strane već su postav
ljeni stupovi i nosači, a na dru
goj strani su ti radovi u toku. 
Na šibenskoj strani već je iz
građen i dio betonske ploče ko
ja će ležati nad lukom mosta.

Buduća konstrukcija, iako po 
svojim dimenzijama obimna, 
proračunata je i izvodi se u naj
sitnijim detaljima. Teški blo
kovi betonskog željeza i prena- 
pregnutog betona puni su žica 
i čeličnih šipki. Krajevi luka 
budućeg mosta već se naziru na 
oba kraja. To su teški blokovi

željeza usađeni u beton koji će 
nositi veliki luk na rasponu od 
242 metra. Sada oni još uvijek 
»strše« iz nosača mosta, ali će 
radovi brzo napredovati.

»Mostogradnja« ulaže velike 
napore da održi korak s vreme
nom, koje brzo prolazi, i da na
doknadi ono što je bilo izgub
ljeno nepredviđenim teškoća
ma na terenu na strani Srime. 
Samo, ovdje nema žurbe! Most 
nije cesta. Most nije ni tvorni
ca ni kuća. To je  nešto što go
tovo doslovno »visi u zraku«. 
Maksimalna pažnja, visoka 
stručnost za poslove i stalna 
kontrola elemenata gradnje pri
sutni su na tome velikom gra
dilištu; koje nije samo gradili
šte, već i veliko naselje. Sve se 
radi na licu mjesta. Dijelovi be
tonskih »greda« koje se postav
ljaju iznad luka izlivaju se na 
samom gradilištu. Isprepleteni 
su željeznim cijevima tmutar 
kojih se lije cement i opet pro
vlače čelične žice.

Tako se, eto, izvode radovi 
na izgradnji jednoga od najve
ćih objekata na Magistrali — 
velikog mosta, »druge ljepotice« 
na našem području.

Tekst i snimci: J. Celar

A K TIV N O S T OMLADINE IZ VELIKE GLAVE
Na nedavno održanoj konfe

renciji Saveza omladine šiben
ske općine dato je priznanje 
omladinskoj organizaciji Ve
like Glave za njihovu ak
tivnost na uređenju puto
va, gradnji igrališta i elek
trifikaciji sela. Iako m alobroj
na, ta omladina im a dosta snage 
i radnog zanosa da se upusti u 
rješavanje ne baš lakih zadata
ka. Omladina toga sela pokaza

la je naročitu akti\most na ko
panje cisterne za potrebe škole, 
a u krajnjoj nužzli i za potrebe 
sela. Radovi se nalaze pri zavr
šetku. Jedna od narednih akcija 
bit će uređenje školskog okoli
ša. Nova školska zgrada je tek 
podignuta i predstoji samo ure
đenje njene okoline. Omladina 
će i taj zadatak časno izvršiti.

M. U.

' d re :?

O Č IM A  P E D A G O G A

prilog disRusiji o odgoju om ladine

OSLOBODIMO SE FRAZA
Kada se god raspravlja o da

našnjoj omladini, njenim pro
blemima i mogućnostima, bilo 
na službenim skupovima ili u 
svakodnevnim razgovorima, 
stalno se ističe kako naša om
ladina nema gdje da za zabav
lja, odgaja, fizičke razvija, itd. 
Za sve negativne pojave nala
zimo spa.sonosno rješenje u u- 
pitnom odgovoru: A šta pruža
mo omladini i šta u vezi s tim 
možemo očekivati od nje?! 
Kako od omladine možemo 
tražiti, kad joj ništa ne daje
mo?! Gdje da se uči i odgaja, 
kad osim Poljane nema drugog 
objekta za razonodu?!
A da li je to baš tako? Da li 
šibenska omladina uistinu nema 
dovoljno sadržajan život mlado
sti? (žstavimo fraze i »rječitu 
obranu« i pogledajmo stvarnu 
situaciju u tom pogledu. Da 
vidimo šta se sve u jednom 
tjednu ili danu pruža mladom 
čovjeku u našem gradu. Počni
mo od 4 kinematografa sa 8—10 
predstava dnevno (!) ili pak 8 
do 10 novih filmova tjedno, u 
prosjeku jednog tjedno gosto
vanja stranih ansambla (sa 
zabavnim ili serioznim progra
mima) u Narodnom kazalištu 
ili Domu JNA, raznovrsnih te
levizijskih programa i po ne
koliko sati dnevno, u prosjeku 
nekoliko sportskih priredaba 
tjedno (nogomet, rukomet, ko
šarka, plivanje, vaterpolo, itd., 
omladinskih plesova u DTO 
»Partizan« 2—3 puta tjedno (da 
ima interesa, bilo bih ih i svaki 
dan, i ne samo u toj sali!!!); 
zatim 2—3 puta tjedno kvali
tetnih predavanja (»Sijijedom 
u sedam«, »Tribina mladih«. 
Dom JNA), raznovrsnih aktiv
nosti Centra za kultumo-umjet- 
nički odgoj mladih, (Klub pri
jatelja filma, omladinska scena, 
takmičenja mladih, itd.L nada
lje, tu je i Narodna tehnika sa 
bogatstvom interesa i moguć
nosti, Foto-kino klub, jedrili- 
čarski klub, filatelističko dru
štvo, Ferijalni savez. Savez iz
viđača, DTO »Partizan) koji u- 
pravo vapi za omladinom!), pli
vački bazen koji može dnevno 
da primi na stotine omladine, 
veslački klub (koji također vapi 
za omladinom!), šahovski klub 
koji se rasformirao zbog »ve
likog interesa«, omladine, pa za
tim čitavo more različitih obli
ka slobodnih aktivnosti omladi
ne u našim srednjim školama 
(od naučnih grupa do sportskih 
društava), debatni klubovi, om
ladinska politička škol,a, kul

turno-iunj etnička društva u ve
likim radnim organizacijama, 
itd. itd. A ako tome dodamo 
još i izvanredno podneblje i 
mogućnost svakodnevnih šetnji 
(po novoj magistrali, Subićev- 
cu, Martmskoj) i jedno od naj
većih jadranskih kupališta »Ja- 
driju«, onda nam je  sasvim 
jasno da svaki omladinac mo
že i te kćiko korisno i sadržaj
no ispuniti dan. Ali, eto, nama 
je i to malo. Mi tražimo ono 
»stoiprvo«. Be toga » s to i p r -  
vog« ne može se zamisliti om
ladinski život. Jer odmah nakon 
ručka treba izići vani i rukama 
u džepu tražiti ono »stoiprvo«! 
Višesatno učenje nije pravi in
teres omladine; elektrotehnika, 
fototehnika, predavanja, koncer
ti seriozne muzike, televizijske 
drame, rekreacione šetnje u 
prirodi i tome slično ne znače 
»sadržajno bogatstvo mladih«. 
Pa šta onda tražimo?! Možda 
»tvist priredbe«?! I toga ima
mo, vjerovali ili ne. Ali da, om
ladina nema one »čarobne zgra
de« koja bi sve riješila. Nema 
o m l a d i n s k o g  d o m a  i 
prema tome nema ništa. Za sve 
negativnosti krivo je  to  što ne
mamo omladinskog doma. Om
ladina nem a gdje da se sastane, 
da od »ručka do spiivanja« igra 
biljara, karata, šaha, da se ku
gla. Smiješno, zar ne?! Kao da 
bi omladinski dom riješio to
božnje siromaštvo života neko
liko tisuća mladih Šibenčana. 
Tačno, riješio bi pitanje stoti
njak besposlenih bdjarista, kug- 
lača, itd. koji bi postali stalni 
inventar doma. Da se razumije
mo, nisam ja  protiv omladin
skog doma. Kamo sreće da ga 
imamo! Ali nemojmo njime 
pravdati nedovoljan interes om
ladine za prave, istinske vrijed
nosti. Pogledajmo samo Društ
veni dom (tzv. DIT) i koUko 
se šibenskih intelektualaca ko
ristiti njima. A prije nego je 
otvoren upravo smo vapdi za 
njim. Da zaključim. Nije tačno 
da omladina danas nema mo
gućnosti za razvoj, odgoj i ra 
zonodu. Im a svakako mnogo 
više negoli smo mi prije dese
tak godina imali, a stostruko 
više negoli su naši očevi imali. 
Nemamo, na žalost, dovoljno 
kvalitetnih odgajatelja, bilo da 
se radi o roditeljima, bilo o 
nama prosvjetnim  radnicima, 
koji bi s više volje, znanja i 
stručnosti usmjeravali interes 
naše današnje omladine.

Ivo Livaković, profesor

UPRAVNI ODBOR »Š T A M P A«, novinska radna organi
zacija Š ibenik na osnovu člana 104. S ta tu ta

r  a s j:i i s u J e

N a l j e č a J
za popiin jenje radnog m jesta  

NOVINARA »ŠIBENSKOG LISTA« U ŠIB EN IK U

U v j e t i :

— tis a  ili visoka stru čn a  sprem a i 5 godina radnog staža, 
od toga najm an je 1 godina sta lne su radn je  ili rada u 
novinarstvu sa poznavanjem  foto-službe.

Osobni dohodak prem a Pravilniku o raspodjeli osobnih 
dohodaka.

Rok na tječa ja  do popun jen ja  radnog m jesta .
Ponude s b iogralijom  i opisom  dosadašn jih  poslova do

staviti sek re ta rija tu  ove radne organizacije.



.TAVNA TRIBINA RADNIČ
KOG SVEUČILIŠTA

Srijeda, 17. 111 OSNOVNE KA
RAKTERISTIKE DRUŠTVE
NOG PLANA 1 BUDŽETA 
OPĆINE ŠIB EN IK  ZA 1965. 
GODINU. Predavač: Jakov 
Grubišić, predsjednik  Skup- 
.štinc općine Šibenik.

Srijeda, 24. III SIEV IJE STRA- 
HIM IR KRANJCEVIĆ — 
ČOVJEK PJESNIK. Preda
vač; prof. Ivo Brešan.

Dvorana DIT-a. Početak u 19 
sati.

KINEMATOGRAFI
»TESLA«: premijera američkog 
filma - NAJLJEPŠA NA SVIJE

TU — (do 21. III)
Premijera američkog filma — 
ANA KARENJINA — (22. do 
28. III)

»20. APRILA«; premijera ame
ričkog filma — ZAMKA ZA 
RODITELJE — (do 21. III) 
Premijera francuskog filma
— PROŠLE GODINE U MA- 
RIENBADU — (22—24. III)

»ŠIBENIK«: američki film — 
• PROHUJALO S VIHOROM — 

(do 21. III)
Premijera francuskog filma
— GROF MONTE KRISTO 
I DIO (22—27. III)

DEŽURNE LJEKARNE
Do 19. III — I narodna — Ulica 

Božidara Petranoviča.
Od 20—26. III — II narodna — 

Ulica bratstva i jedinstva.
ROĐENI

Mira, Drage i Milice Miletič; 
Josip, Ivana i Karmele Mike- 
lin; Silvana, Ante i Ncde Pekas; 
Silvana, Božidara i Darinke Po
pov; Milenko, Marinka i Stane 
Matič; Dragan, Jakova i Biserke 
Caleta; Darko, Stipe i Mirjane 
Relja; Sanja, Dmitra i Marije 
Vojvodič; Zdravko, Josipa i Da
rinke Silov; Olga, Marinka i 
Zorke Mikulandra; Ivica, Blago- 
dara i Dobrilc Strikoman; Živo 
jin, Ratislava i Stanke Kandić; 
Damir, Marije Dunat, Željko, 
Vladimira i Jele Jakoliš; Biser
ka, Marina i Nedjeljkc Goleš; 
Vlatko, Tomislava i Stane Je- 
lić; Jadranka, Desanke Gaica; 
Slavko, Mate i Anđelke Dadič i 
Dane, Vinka i Danice šuperba.

VJENČANI
Edvin, Strgačič, apsolvent pra

va — Vjera Blaga, student far
macije; Jere Crvljak, grad. po
slovođa — Mara Lemac, doma
ćica i Branko Kujovič, oficir 
JNA — Katica Rak, radnica.

UMRLI
Cmogača Marija rođena Ni- 

nič, stara 77 godina; CukJin 
Jure pok. Cvitka, star 52 godine; 
Stošič Vica rođena Belaraarić 
— stara 83 godine; žužulj ši- 
mun pok. Josipa, star 65 godina 
i Orlovič živko Ivin, 8 mjeseci.

ZAHVALA
U povodu smrti naše drage i 

nezaboravne
STOšIć VIČE ud. pk. KRSTE
ovim putem još jednom zahva
ljujemo svima koji su nam 
priskočili u pomoć i došli nam 
na bilo koji način u susret.

Zahvaljujemo također rođa
cima, prijateljim a i znancima, 
kao i kolektivu »Mesoprometa« 
i pojedincinaa na položenim vi
jencima.

Ujedno najtopUje zahvaljuje
mo svima onima koji su dragu 
pokojnicu ispratili na p>osljed- 
nji put, kao i na izrćižena sau- 
češća pismeno ih usmeno.

Ožalošćeni
braća, sestre, sinovi, kćeri 
i ostala rodbina

Z A H V A L A

Povodom sm rti našeg dra
gog supruga, oca, brata , djeda, 
svekra i tasta

STANCIC NIKOLE p. FRANE

izražavam o zahvalnost svima 
koji su  nam  izrazili saučešće 
i svim a koji su ispratili milog 
nam  pokojnika na vječni po
činak.

Također ovim pu tem  naj
ljepše zahvaljujem o d ru  Vje- 
koslavu Smolčiću, d ru  Milošu 
G rubišiću i d ru  Nikici Živko- 
viču, te pom oćnom  osoblju 
Odjela za uho, nos i grlo Me
dicinskog cen tra  u  Šibeniku, 
koji su našem  pokojniku na
sto jali pom oći u  njegovim po
sljednjim  časovima.

Ožalošćena obitelj;
STANČIĆ

„Maribor“ - „Šibenik^ 2:1
Stadion u Narodnom vi'tu. 

Vrijeme sunčano i odlično za 
igru. Gledalaca 4.000. Strijelci; 
Markovič u 51. i Pire u 66. mi
nuti za »Maribor«, a Perasović 
u 15. minuti za »Šibenik«. Sudac 
Cahu (Duga Resa).

»Maribor«: Babič, Jovanovič, 
Ceh, Sizgoreo, Bolfek, Breznik, 
Markovič, Prosen, Šober, Pire, 
Kranjc.

»Šibenik«: Sirkovič, Grič, Fri- 
ganovič, žepina, Miljevič, Sto
šič, Marinič, Orošnjak, Stani- 
šič, Relić i Perasović.

U trećem kolu proljetnog di
jela nogometnog prvenstva 
Druge lige »Šibenik« je doživio 
drugi poraz. Prema igri koju su 
Šibenčani?' u Mariboru poka

zali, zaslužili su bar jedan 
bod.

O toku neđjeljnje utakmice 
razgovaramo s vođom puta 
Dragom Putnikovićem.

— Iskreno govoreći, nezaslu
žen smo poraženi jer smo 
u toku cijele utakmice bili 
ravnopravni, a na momen
te i bolji takmac. Nije 
istina da smo postigli zgoditak 
iz ofsajd-pozicijc. Zgoditak je 
postigao Pera.sović sa 20 me
tara, Samo nekoliko minuta 
ka.snije u kaznenom prostoru 
domaćih Čeh je igrao rukom. 
Sudija je umjesto jedanaester
ca svirao prekršaj.
Mislim da je najinteresantnije 

kazati nekoliko riječi za drugo

poluvrijeme. Utakmica je na
stavljena pod velikim dojmom 
da domaća momčad mora do  ̂
biti utakmicu, i zaista je tako 
i bilo. Svi igrači »Maribora« 
igrali su oštro. Mi u tom dijelu 
nismo mogli priječi centar, ka
že dalje Putnikovič. Svaki naš 
napad okvalificiran je kao of
sajd.

I na kraju, želio bih kazati 
da je nemoguće utakmicu u 
Mariboru, dobiti, i ne samo u 
Mariboru nego u bilo kojem 
mjestu, jer sve sudi je rješavaju 
pitanje utakmice. Cahun je u 
nekoliko navrata tako slabo 
sudio da su igrači mogli raditi 
šta ih je volja.

Razgovor pred ned jeljnu  u tak m icu  »Šibenik« — »Slavonija«

Um  neuiodim protivnik
Iz tri utakmice odigrane u 

nastavku proljetnog dijela no
gometnog prvunstva Druge lige 
»Šibenik« je osvojio svega dva 
boda. Netko će, možda, kazati 
da je to malo, međutim »Šibe
nik« više nije ni planirao.

U nedjelju je »Šibenik« bio 
gost »Maribora«. Prema igri ko
ju su nogometaši Šibenika pri
kazali zaslužih su neodlučan 
rezultat, u što smo se mogli 
uvjeriti i prema pisanju sport
ske štampe, koja je pisala da 
je »Šibenik« u toku cijele utak
mice za domaće predstavljao 
ravnopravnog protivnika.

Redakcija je odlučila da prije 
svake nedjeljne utakmice razgo
vara s dijelom igrača »Šibeni
ka«.

ANTE GRGIĆ: »Bez obzira 
na to što je »Slavonija« kata
strofalno poražena u nedjelju 
u Osijeku, oni će za nas pred
stavljati neugodnog proti-vnika. 
Mi ćemo se svojski založiti, ka
ko bismo u svoj konto upisali 
još dva boda.

Koji Vam je igrač »Slavonije« 
najopasniji?

— Više Gucmirtla nema, ali 
su Kasač i Karapandža još uvi
jek najopasniji igrači »Slavoni
je«.

Šta poručujete gledaocima?
— Da nam pomognu kad nam 

je najpotrebnije, a ne kad vodi
mo i kad je pobjeda osigurana.

TOMISLAV FRIGANOVIć: je 
bio dosta govorljiv. On je naj
više govorio o nesretno izgub
ljenoj utakmici protiv »Mari
bora« ;

Tako prije nedjeljne utakmi
ce »Šibenik«' — »Slavonija« 
razgovaramo s braničima An
tom Grgićem i Tomislavom 
Friganovičem, i evo što su oni 
za čitaoce »Šibenskog lista« iz- 
ja'vili:

Komisija za raspisivanje natječaja Doma starih i nemoćnih 
Š i b e n i k

r a s p i s u j e

N a t j e č a j

za popunjen jc radnog m jesta  

U P R A V I T E L J A

U v j e t i :

— viša stručna sprem a — viša škola socijalnih radnika, 
ili 10 godina radnog iskustva na istim  ili sličnim m je
stim a.

Rok podnošenja m olbi je  15 dana od dana objavljivanja 
natječaja.

O B A V I J E S T

Radi izvođenja radova na autobusnoj stanici, počevši 
od 16. ožujka 1965. godine gradski i p redgradsk i saobraćaj 
odvijat če se prem a slijedećem  rasporedu:

— Za M andalinu (Crnicu) prem a postojećem  redu 
vožnje sa konačnom, odnosno polaznom  stanicom  
Poljana maršala Tita.

— Sve radničko-m ješovite i đačke pruge sa pola
skom, odnosno dolaskom  sa Željezničke stanice, a * 
prem a postojećem  redu  vožnje.

AUTOTRANSPORT ŠIB EN IK

O B A V I J E S T

Obavještavam o zainteresirane radne organizacije i gra
đane da još im am o nekoliko stanova za p rodaju  u predjelu 
»Buale« koje gradim o za po trebe tržišta.

Rok useljenja je  1. V III ove godine.
Sve inform acije o načinu i uvjetim a kupnje mogu se 

dobiti u upravi poduzeća.

Građevno poduzeće »Izgradnja« - Šibenik

protivnik. Nadam se da ćemo 
zaigrati kao i u Mariboru i da 
ćemo opravdati slabe igre iz p r
va dva kola.

Koga se najviše plašite?
— Ne plašim se nikoga. Svi 

igraći su opasni. Moramo protiv 
»Slavonije« igrati na prvu lop
tu, i uspjeh neće izostati.

Na kraju našeg reizgovora za
hvalili smo se Grgiču i Frigano- 
viću i zaželjeli im uspjeh i do
bar sportski dan.

Polufinale Jugo-kupa 
Hrvatske zaomladince

— Tko se nadao da ćemo u 
vrlo kratkom vremenu primiti 
dva gola. U toku cijele utakmi
ce igrali smo otvoreno, kaže 
dalje Friganović. Da smo malo 
više imali sportske sreće, mogli 
smo iz'vuči bod.

Šta kažete o nedjeljnom pro
tivniku?

Po tradiciji vrlo neugodan

U nedjelju  u Labinu odigra
na je  prva polufinalna utakm ica 
za Om ladinski kup H rvatske 
između domaćeg »Rudara« i 
»Šibenika«. Pobijedila su Ši
benčani sa 1:0 (0:0). Zgoditak 
je postigao Ninič u  70 m inuti.

»RUDAR« Belušič, Golja I, 
Aliksa, Mohorovič, Benković, 
Rabac, Huskič, Tenčić I, Go
lja II i Tenčić II.

»ŠIBENIK«: Stošič, Skroza, 
Šuperba, Marov, Grubišić, M r
vica, Bakmaz, Lovrič, Vulino- 
vić, N inič i Lakoš.

U prvom  poluvrem enu igra
lo se uglavnom na sredini te
rena. N ešto više od igre im ali 
su gosti koji su češće ugroža
vali v ra ta  dom aćina. U tom 
dijelu naročito  dobro  su igrali 
Bakmaz, Lemešić, koji je  za
m ijenio Lakoša, i Ninič, koji 
je u nastavku  igrao najbolje.

Š ibenčani su u  nastavku  po t
puno zagospodarili terenom , 
pa je  navalna peto rka im ala 
nekoliko šansi da postigne 
gol.

Deset m inuta p rije  k ra ja  Ni- 
nić je na pas Lem ešića odlič
nim udarcem  postigao jedini 
gol na u takm ici.

U nedjelju  se igra uzvratni 
su sre t u Šibeniku, i to kao 
predigra prvenstvene u takm i
ce »Šibenik« - »Slavonija«. Po
bjednik  iz toga susre ta  igrat 
će sa »Spartakom « iz Suboti- 
ce u  Subotici. Ako »Šibenik« 
pobijedi, što je  na jv jero ja tn i
je, on će se 4. travnja sastati 
sa »Spartakom «.

Z A H V A L A

povodom sm rti našeg dragog 
oca, svekra i djeda

KUKURA NIKOLE

u nem ogućnosti da se svima 
pojedinačno zahvalimo, to či
nim o ovim putem . Veliku zah
valnost izražavamo drugovim a 
iz TLM »Boris Kidrič« Šibe
nik, Savezu om ladine i SD 
»Mornar« iz Zlarina, kao i 
svim p rija te ljim a i znancim a 
koji su nam  u  teškim  časovi
m a izašli u  susret, okitili odar 
vijencim a i izrazili saučešće, 
te prisustvovali posljednjem  
ispraćaju  dragog nam  pokoj
nika.

Svima još jednom  od srca 
hvala.

Ožalošćeni:
sinovi, kćerka i rodbina

Natječajna komisija za imenovanje 
DIREKTORA radne organizacije

»Č I S T O Ć A«
UPRAVA ZA JAVNU ČISTOĆU 
Š I B E N I K

r a s p i s u j e

N A T J E Č A J
ZA D I R E K T O R A  »ČISTOĆA«, uprava 
za javnu čistoću Šibenik

U v j e t i :

1. visoka ili viša s tm čn a  sp rem a sa preko  5 godina p rakse 
u struci;

2. sredn ja  stru čn a  sprem a sa na jm an je  10 godina radnog 
staža, od čega najm an je  8. godina p rakse  u  struci, odno
sno n a jm an je  8 godina na ovakvim  i sličnim  poslovim a;

3. visokokvalificirani radn ik  san ita rne  s tru k e  sa 10 godina 
stručne p rakse  na ovakvim  i sličnim  poslovim a;

4. san ita rn i tehn ičar sa položenim  stručn im  isp itom  sa 
10. godina stru čn e  p rakse . ^

Osobni dohodak p rem a P raviln iku o raspod je li osobnih 
dohodaka.

Rok n a tječa ja  je  15. dana od dana objavljivanja.
Molba, tak sirana  sa 50. d ina ra  državnih m araka, podnosi 

se N atječajno j kom isiji. Uz m olbu  treb a  priložiti iscrpnu  
b iografiju  s napom enom  dosadašnjeg  rad a  u drugim  
organizacijam a i organim a.

Pravo prvenstva im aju  kandidati u  p raksi na rad u  u ko
m unalnim  službam a.

Upravni odbor Pedagoške akademije u Šibeniku na osnovu 
člana 76. Zakona o visokoškolskom  obrazovanju

r a s p i s u j e

NATJEČAJ
za popunjenje jednog ili dva radna m jesta za

NASTAVNIKA ZA PREDVOJNICKU OBUKU U PEDAGO
ŠKOJ AKADEMIJI U ŠIBENIKU

U v j e t i ;

1. da je  penzionirani oficir JNA;
2. da im a višu stručnu  sp rem u (odgovarajuću p ješad ijsku

oficirsku školu);
3. da im a radn i staž najm an je  5 godina u  svojstvu p reda

vača i da je  od toga najm an je  2 godine proveo u visoko
školskim  ustanovam a.

Prijave, tak sirane sa 50 d inara  taksen ih  m araka, sa opšir
nom  biografijom  i dokum entacijom  po traženim  uvje
tim a dostaviti Pedagoškoj akadem iji u Šibeniku.

Rok natječaja  je  do 10. IV 1965. godine.

Upravni odbor Pedagoške akademije Šibenik

Komisija za zasnivanje i otkazivanje radnih odnosa 
poduzeća »PALK« Šibenik

t r a ž i
VEĆI BROJ KVALIFICIRANIH BRAVARA, LIMAIUV 
I ELEKTRIČARA
UVJETI: najm anje dvije godine radnog staža i zavr
šen kadrovski rok u JNA. Osobni dohodak prema 
Pravilniku o raspodjeli osobnih dohodaka poduzeća.

P R O D A J A  O S N O V N I H  S R E D S T A V A  
Poljoprivredna stanice Šibenik

p r 0 d a i e
CRPNI AGREGAT SA DIZEL-MOTOROM 
pumpa 250—500 L/min.
Za informacije izvolite se obratiti Poljoprivrednoj 
stanici Šibenik, B. Kidriča broj 17, treći kat.

„Šibenik" - „Elisa" (Zadar) 3:0
u  dvorani DTO »Partizan« u 

ned je lju  je  odigrana p rija te lj
ska odbojkaška u takm ica iz
m eđu domaćeg »Šibenika« i 
»Elise« iz Zadra. N akon bolje 
igre pobijedili su Šibenčani vi
sokim  rezu ltatom  od 3:0.

U prvom  setu  vodila se ogor
čena borba za svaki poen. N aj
p rije  su dom aći poveli sa 4:0 
i 6:3, ali su  gosti brzo izjedna
čili na 6:6. Na k ra ju  je  »Šibe-

!I .

nik« pobijedio sa 15:12. U d ru 
gom setu  gosti nisu uspjeli 
postići ni 6 poena. Set je  za
vršio pobjedom  »Šibenika« sa 
15:5.

Treći set bio je  najljepši. I 
sa jedne i sa druge strane  gle
daoci su vidjeli nekoliko izvan
rednih  m ečeva i dobrih  od
brana. Domaći su taj set takm 
đer dobili sa 15:13.
U takm icu je  s m alim  greška
m a vodio Šarić iz Šibenika.


